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OBČINA ŠTORE
Udarniška ulica 3, 3220 ŠTORE
E: obcina@store.si
T: 03/780 38 40
www.store.si

Uradne ure in uradne ure po telefonu:
ponedeljek: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 15.00
sreda: od 8.00 do 12.00 in od 13.00 do 17.00
četrtek: odprta samo sprejemna pisarna
petek: od 9.00 do 13.00

Uradne ure župana Mirana Jurkoška:
ponedeljek-četrtek: od 7.30 do 9.00
sreda: od 15.00 do 17.00

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA
Svetina 6, 3220 ŠTORE
T: 03/780 38 40

Uradne ure krajevne skupnosti Svetina:
po predhodnem dogovoru na T: 031 426 869 (Marko Preložnik)

Odbor za izdajo časopisa si 
pridržuje pravico do sprememb 
in krajšanja prispevkov, če je 
le-to potrebno.

Prispevke s fotografijami 
pošljite na elektronski 
naslov: obcina@store.si, 
katarina.macek@store.si .
Zaradi predvidenega izida 
naslednje številke v marcu 
2023 pričakujemo vaše 
prispevke do 
15. februarja 2023.

Odgovorna urednica: 
Ivanka Tofant

Prispevke lektorirala: 
Mojca Rožman

Uredniški odbor: 
Rosvita Jager
Mojca Rožman
Cvetka Šuster
Ivanka Tofant
Dušan Volavšek

Foto naslovnice: 
Matjaž Očko

Foto zadnja stran: 
Matjaž Očko

Prispevke zbrala: 
Katarina Maček

Priprava za tisk: 
Grafika Gracer, d.o.o.
Lava 7b, Celje

Štorski občan izhaja v nakladi 
1750 izvodov. Poštnina plačana pri 
pošti Štore. Na osnovi Zakona o 
davku na dodano vrednost 
(Ur. l. RS št. 89/98, 17/00, 19/00, 
27/00, 66/00) se za glasilo plačuje 
22 % davek na dodano vrednost.
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december 2022Spoštovane 
občanke
in občani!
Končuje se leto 2022, leto, v katerem ste mi ponovno zaupali nov man-
dat.  V veliko zadovoljstvo mi je biti vaš župan in vaša podpora pome-
ni potrditev, da z ostalimi občinskimi funkcionarji, občinsko upravo in 
drugimi službami dobro delamo. Prepričan sem, da lahko skupaj spiše-
mo še veliko lepih zgodb, z odprto in spoštljivo komunikacijo pa najde-
mo rešitve tudi takrat, ko se to zdi nemogoče. Iskrena hvala vsakemu 
za izkazano podporo. V nov mandat korakamo v najbolj prazničnem 
delu leta, v času, kjer je doma toplina, spokojnost in upanje. V času, ko 
zaživi otroška domišljija, v času čudežev in povezanosti. S to popotnico 
bo zagotovo tudi ta mandat nekaj posebnega. Naj se čarobnost de-
cembra dotakne čisto vsakega izmed vas in naj prinese mir, ljubezen in 
zdravja v vaše domove. 

Čaroben božič in mirno, srečno ter zdravja polno 
novo leto želim!

Miran Jurkošek, župan

Tisoč milj dolgo potovanje se začne
z enim samim korakom.

     (Lao Ce)

Naj bodo v novem letu, ki prihaja, vaši koraki usmerjeni k trenutkom 
prave sreče, k iskrenim prijateljem in dejanjem, ki bogatijo našo 

skupnost.

Vesel božič in vse dobro v 2023 vam želijo

občinska uprava, občinski svet Občine Štore in svet Krajevne 
skupnosti Svetina

Spoštovani bralci in bralke!

S to številko Štorskega občana se ekipa, ki se je trudila za njegovo izdajo zadnja štiri 
leta, poslavlja. Poskušali smo objaviti vse prispevke, ki ste nam jih posredovali, in 

aktualnosti občinske uprave. Naš Štorski občan je postal revija, ki je zanimiva tudi 
izven naše občine. Novemu odboru za izdajo časopisa želimo, da bodo uspešni, vsem 

občanom pa prijetno branje.

Naj vam novo leto natrosi drobne priložnosti, tople besede, dragocen nasmeh in naj se 
sij vašega notranjega srca dotakne vseh nas.

Blagoslovljen božič in srečno novo leto 2023!
Odbor za izdajo časopisa
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AKTUALNO

Povzetek zapisnika
5. DOPISNE SEJE OBČINSKEGA SVETA OBČINE ŠTORE,

ki je potekala od 29. junija do 1. julija 2022

DNEVNI RED 5. DOPISNE SEJE:
1. Odlok o spremembah Odloka o ustanovitvi javnega 

lekarniškega zavoda Celjske lekarne – SKRAJŠANI 
POSTOPEK

2. Mnenje k imenovanju direktorice javnega zavoda 
Osrednja knjižnica Celje

Občinski svet je po skrajšanem postopku sprejel Odlok o 
spremembah Odloka o ustanovitvi javnega lekarniškega 
zavoda Celjske lekarne. Na predlog sveta zavoda Osrednje 
knjižnice Celje je dal občinski svet Občine Štore pozitivno 
mnenje k imenovanju Polonce Bajc Napret za direktorico 
javnega zavoda Osrednja knjižnica Celje za mandatno 
obdobje 2022–2027.

  Občina Štore, 
župan Miran Jurkošek

Povzetek zapisnika
21. REDNE SEJE OBČINSKEGA SVETA OBČINE ŠTORE,

ki je bila v sredo, 5. oktobra 2022, ob 15.30
v sejni sobi Občine Štore, Udarniška ulica 3, Štore 

DNEVNI RED 21. SEJE:
1. Potrditev zapisnikov 20. redne in 5. dopisne seje 

občinskega sveta
2. Volitve v državni svet 2022:
a) Imenovanje članov komisije za izvedbo tajnega 

glasovanja za izvolitev elektorja ter določitev 
kandidata za člana državnega sveta

b) Izvolitev elektorja – predstavnika v volilno telo za 
volitve člana državnega sveta 

c) Določitev kandidata za člana državnega sveta
3. Polletno poročilo o izvrševanju proračuna za leto 

2022
4. Predlog Odloka o 2. rebalansu proračuna Občine 

Štore za leto 2022
5. Dopolnitev načrtov ravnanja s stvarnim premoženjem 

Občine Štore za leti 2022 in 2023 
6. Odlok o dopolnitvi Odloka o gospodarskih javnih 

službah v Občini Štore – skrajšani postopek
7. Odlok o načinu opravljanja gospodarske javne službe 

zavetišča za zapuščene živali na območju Občine 
Štore – prva obravnava

8. Pravilnik o uporabi športne dvorane Štore – skrajšani 
postopek 

9. Pobude in vprašanja

Občinski svet Občine Štore je potrdil zapisnika 20. redne seje 
z dne 18. 5. 2022 in 5. dopisne seje, ki je potekala 29. 6. 
2022–1. 7. 2022. 

Na seji je bilo izvedeno tajno glasovanje za izvolitev elektorja 
– predstavnika Občine Štore v volilno telo 5. volilne enote za 
volitve predstavnikov lokalnih interesov v državni svet ter tajno 
glasovanje za določitev kandidata za člana državnega sveta 
– predstavnika lokalnih interesov. Občinski svet Občine Štore 
je glede na ugotovljene izide tajnega glasovanja izvolil Bojano 
Stopinšek za predstavnico v volilno telo za volitve člana 
državnega sveta (elektorico) ter določil mag. Marka Zidanška 
za kandidata za člana državnega sveta. Na svoji 21. redni 
seji je občinski svet sprejel Odlok o 2. rebalansu proračuna 
Občine Štore za leto 2022. Dopolnil je načrta ravnanja s 
stvarnim premoženjem Občine Štore za leti 2022 in 2023, in 
sicer se v obrazec št. 2a – Načrt razpolaganja z zemljišči za 
leti 2022 in 2023 vključijo: zemljišče s parc. št. 702/4, k.o. 
1084 Pečovje, parceli *140/2 in 941/11, obe v k.o. 1126 
Dolga Gora in deležu 1/7, ter parcele *129/2, *130, 927 in 
928, vse v k.o. 1248 Hrastje in deležu 182499/3862100, v 
obrazec št. 2b – Načrt razpolaganja s stavbami in deli stavb 
za leti 2022 in 2023 pa se vključi nepremičnina z ID znakom: 
del stavbe 1082-1222-11 v deležu 61949/3436200. Občinski 
svet je po skrajšanem postopku sprejel Odlok o dopolnitvi 
Odloka o gospodarskih javnih službah v Občini Štore, v prvi 
obravnavi Odlok o načinu opravljanja gospodarske javne 
službe zavetišča za zapuščene živali na območju Občine 
Štore ter po skrajšanem postopku Pravilnik o uporabi športne 
dvorane Štore. 
  Občina Štore, 

župan Miran Jurkošek
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Povzetek zapisnika
6. DOPISNE SEJE OBČINSKEGA SVETA OBČINE ŠTORE,

ki je potekala od 17. do 18. oktobra 2022

DNEVNI RED 6. DOPISNE SEJE:
1. Odlok o načinu opravljanja gospodarske javne službe 

zavetišča za zapuščene živali na območju Občine 
Štore – druga obravnava

Občinski svet Občine Štore je sprejel Odlok o načinu 
opravljanja gospodarske javne službe zavetišča za 
zapuščene živali na območju občine Štore.
 
 Občina Štore, 

župan Miran Jurkošek

Povzetek zapisnika
22. REDNE SEJE OBČINSKEGA SVETA OBČINE ŠTORE,

ki je bila v torek, 15. novembra 2022, ob 15.30 
v sejni sobi Občine Štore, Udarniška ulica 3, Štore 

DNEVNI RED 22. REDNE SEJE:
10. Potrditev zapisnikov 21. redne in 6. dopisne seje 
občinskega sveta
11. Predlog Odloka o 3. rebalansu proračuna Občine 
Štore za leto 2022
12. Poimenovanje nove športne dvorane
13. Pobude in vprašanja

Občinski svet Občine Štore je potrdil zapisnika 21. redne seje 
z dne 5. 10. 2022 in 6. dopisne seje, ki je potekala 17. 10. 
2022–18. 10. 2022. 

Občinski svet Občine Štore je na svoji 22. redni seji sprejel 
Odlok o 3. rebalansu proračuna Občine Štore za leto 2022. 
Novozgrajeno športno dvorano pri Osnovni šoli Štore je 
poimenoval »Športna dvorana Štore Green Steel«.

Gradivo za seje občinskega sveta je dostopno na spletni 
strani www.store.si pod zavihkom Organi občine, Občinski 
svet.

  Občina Štore, 
župan Miran Jurkošek

Prijateljice in krajanke Štor, ki 
nas med drugim združuje tudi 
ljubezen do živali in nam je mar 
tudi za "čiste" Štore, smo na lep 
sončen dan v novembru na po-
budo ge. Verice Štante izvedle či-
stilno akcijo na relaciji Kurja vas in 
vse do bencinskega servisa.

Naše prijateljsko druženje je bilo 
tokrat malo drugačno, vendar 
zanimivo: združile smo prijetno s 
koristnim ... in razšle smo se z ob-
ljubo, da to še ponovimo!

Alenka Voglar
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AKTUALNO

Povzetek zapisnika
1. redne – konstitutivne seje občinskega sveta Občine Štore,

ki je bila v četrtek, 8. decembra 2022, ob 15.30 v sejni sobi Občine Štore 

Na konstitutivni seji je občinskemu svetu Občine Štore 
predsedoval g. Marjan Doberšek, najstarejši novoizvoljeni član, 
navzoča pa je bila tudi Občinska volilna komisija Občine Štore: 
predsednik Ivan Šelih, namestnica predsednika Lidija Buser ter 
člani Mojca Vrečer, Jožica Cmok, Gojmir Klinar in Ivan Štor.

DNEVNI RED:
1. Ugotovitev števila navzočih novoizvoljenih članov 

sveta,
2. Poročilo občinske volilne komisije o izidu volitev v svet 

in volitev župana,
3. Imenovanje mandatne komisije za pregled prispelih 

pritožb in pripravo predloga potrditve mandatov 
članov sveta in ugotovitve izvolitve župana,

4. Poročilo mandatne komisije in potrditev mandatov 
članov sveta,

5. Poročilo mandatne komisije in ugotovitev izvolitve 
župana,

6. Pozdravni nagovor župana,
7. Imenovanje komisije za mandatna vprašanja, volitve in 

imenovanja.

Na seji je bilo navzočih 12 od 13 novoizvoljenih članic in članov 
občinskega sveta. Predsednik Občinske volilne komisije 
Občine Štore g. Ivan Šelih je podal poročilo o izidu rednih 
lokalnih volitev 2022. Do začetka prve seje občinskega sveta 
s strani kandidatov ali predstavnikov list kandidatov ni bila 
vložena nobena pritožba zoper odločitev Občinske volilne 
komisije Občine Štore. 

Občinski svet je potrdil mandate naslednjim članicam in 
članom občinskega sveta Občine Štore za mandatno 
obdobje 2022–2026:
1. Leonida Cmok Kačičnik
2. Marjan Doberšek
3. Jani (Ivan) Glavač

4. Rosvita Jager
5. Jani (Ivan) Jurkošek
6. Miran Jurkošek
7. Primož Kaluža
8. Uroš Kragelj
9. Simon Kroflič
10. Mojca Rožman
11. Boštjan Senica
12. Marija Sirk Naraks
13. Verica Štante

Po sprejemu ugotovitvenega sklepa o potrditvi mandatov 
članov je bil občinski svet Občine Štore konstituiran in 
od tega trenutka dalje so nastopili mandat novoizvoljeni člani 
sveta, mandat dosedanjim članom sveta pa je prenehal. 

Občinski svet je ugotovil, da je za župana Občine Štore za 
mandatno obdobje 2022–2026 izvoljen Miran Jurkošek, 
ki je izjavil, da bo opravljal funkcijo župana, mandat člana 
občinskega sveta pa mu je s tem predčasno prenehal. 
Občinska volilna komisija Občine Štore bo najkasneje do 2. 
seje občinskega sveta Občine Štore izvedla postopek prenosa 
mandata v skladu z Zakonom o lokalnih volitvah.

Občinski svet Občine Štore je po konstituiranju na prvi seji 
izmed svojih članov imenoval komisijo za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja kot svoje stalno delovno 
telo v naslednji sestavi:
1. predsednik: Jani (Ivan) Jurkošek 
2. član: Marjan Doberšek
3. članica: Leonida Cmok Kačičnik
4. član: Simon Kroflič
5. član: Uroš Kragelj

Po končani seji so se župan in člani občinskega sveta 
fotografirali.
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Občina Štore
OBČINSKA VOLILNA KOMISIJA

Udarniška ulica 3 
3220 Štore

Na podlagi 90. člena Zakona o lokalnih volitvah (Uradni list RS, št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 45/08, 83/12, 68/17 in 93/20 – 
odl. US) objavlja Občinska volilna komisija Občine Štore 

POROČILO
o izidu rednih lokalnih volitev 2022 v Občini Štore

Lokalne volitve so bile opravljene v nedeljo, 20. novembra 2022. Občinska volilna komisija Občine Štore, imenovana s sklepom, številka 
040-0001/2022-11, je dne 21. 11. 2022 ugotovila naslednji izid glasovanja na volitvah župana, članov občinskega sveta Občine Štore in 
članov sveta Krajevne skupnosti Svetina:

I. VOLILNA UDELEŽBA

a) Skupni izid udeležbe
Skupno število volivcev z območja občine: 3.470
Skupaj glasovalo po imeniku: 1.891
Skupaj glasovalo s potrdili: 0
Skupaj glasovalo: 1.891
Odstotek udeležbe v občini: 54,50 %

b) Udeležba na voliščih

Številka
volišča Ime volišča

Število 
volivcev  

po VI

Glasovalo 
po VI

Glasovalo s 
potrdilom

Skupaj 
glasovalo

Odstotek 
udeležbe 

(%)
001 Osnovna šola Kompole, Kompole 92 549 271 0 271 49,36
002 Šuhel – Laška vas, Laška vas pri Štorah 41 185 118 0 118 63,78
003 Kulturni dom Štore, Cesta XIV. divizije 29 331 149 0 149 45,02
004 Osnovna šola Štore, Ulica Cvetke Jerin 5 1.172 508 0 508 43,34
005 Zlatko Cmok, Pečovje 4A 224 162 0 162 72,32
006 Gasilski dom Prožinska vas, Prožinska vas 33 464 267 0 267 57,54
007 Gasilski dom Svetina, Svetina 6 362 189 0 189 52,21
008 Drago Gobec, Šentjanž nad Štorami 26 183 86 0 86 46,99
901 Predčasno glasovanje 0 130 0 130 0,00
997 Glasovanje po pošti 0 11 0 11 0,00

II. IZID VOLITEV ŽUPANA

Oddanih glasovnic: 1.890
Neveljavnih glasovnic: 11
Veljavnih glasovnic: 1.879

Posamezni kandidati za župana so dobili naslednje število glasov:

Izžrebana številka Kandidat
Število 
glasov

Odstotek glasov 
(%)

1    MIRAN JURKOŠEK 1.331 70,84
3    SIMON KROFLIČ 440 23,42
2    EMIL KAČIČNIK 108 5,75

Občinska volilna komisija Občine Štore je na podlagi 107. člena Zakona o lokalnih volitvah ugotovila, da je za župana Občine Štore izvoljen 
MIRAN JURKOŠEK, roj. 29. 12. 1964, stanujoč Pečovje 11A, Štore, ki je dobil večino veljavnih glasov.

III. IZID VOLITEV ČLANOV OBČINSKEGA SVETA

Občina Štore je ena volilna enota.
Število mandatov: 13.

Oddanih glasovnic: 1.891
Neveljavnih glasovnic: 36
Veljavnih glasovnic: 1.855

Posamezne liste kandidatov so dobile naslednje število glasov:
Izžrebana 
številka

Ime liste
Število 
glasov

Odstotek 
glasov (%)

Število 
izvoljenih

7 ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ 781 42,10 7
5 SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA 609 32,83 5
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1 SOCIALNI DEMOKRATI 124 6,68 1
3 NOVA SLOVENIJA – KRŠČANSKI DEMOKRATI 98 5,28 0
6 STRANKA ZA DELOVNA MESTA 87 4,69 0
4 DeSUS – DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLOVENIJE 85 4,58 0
2 SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA 71 3,83 0

a) Količnik po d'Hondtu na glasovih list
Če se na proporcionalnih volitvah glasuje o listah kandidatov v občini kot eni volilni enoti, se mandati dodelijo listam kandidatov po zaporedju 
najvišjih količnikov, ki se dobijo tako, da se število glasov za vsako listo kandidatov deli z vsemi števili od ena do števila članov občinskega 
sveta (d'Hondtov sistem). Z liste kandidatov je izvoljenih toliko kandidatov, kolikor mandatov je dobila lista (14. člen Zakona o lokalnih 
volitvah).

Občinski svet Občine Štore šteje 13 članov. Mandati so na podlagi 14. člena Zakona o lokalnih volitvah razvrščeni za liste po zaporedju 
najvišjih količnikov, kot je razvidno iz naslednjih dveh tabel:

Zaporedna 
številka

Količnik
Izžrebana 
številka

  Ime liste

1 781,00 7   ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
2 609,00 5   SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA
3 390,50 7   ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
4 304,50 5   SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA
5 260,33 7   ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
6 203,00 5   SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA
7 195,25 7   ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
8 156,20 7   ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
9 152,25 5   SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA

10 130,17 7   ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
11 124,00 1   SOCIALNI DEMOKRATI
12 121,80 5   SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA
13 111,57 7   ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ

Liste kandidatov
Delitelj ŽNLR* SDS SD NSi ZDM DeSUS SNS

1. 2. 11.
1 781 609 124 98 87 85 71

3. 4.
2 390,50 304,50

5. 6.
3 260,33 203,00

7. 9.
4 195,25 152,25

8. 12.
5 156,20 121,80

10.
6 130,17

13.
7 111,57

Število 
mandatov

7 5 1 0 0 0 0
*
 ŽNLR – Županova neodvisna lista za razvoj

b) Preferenčni glasovi
Na podlagi drugega odstavka 18. člena Zakona o lokalnih volitvah so kandidati izvoljeni po vrstnem redu na listi, razen če je najmanj četrtina 
volivcev, ki so glasovali za posamezno listo, oddala tudi preferenčne glasove za posamezne kandidate z liste. V tem primeru so z liste izvoljeni 
kandidati, ki so dobili največje število preferenčnih glasov po zaporedju največjega števila preferenčnih glasov, če število preferenčnih glasov 
posameznega kandidata presega 10  % števila vseh glasov, oddanih za listo. Če po tem pravilu ni izvoljenih toliko kandidatov, kolikor 
mandatov pripada posamezni listi, se preostali mandati dodelijo kandidatom po vrstnem redu kandidatov na listi.

Podatki o oddanih preferenčnih glasovih kandidatom na posameznih listah:
Lista: 1 
SD – SOCIALNI DEMOKRATI
Preferenčnih glasov: 51    Glasov lista: 124 /   41,13%

Zap. št.   Kandidat Število glasov
Odstotek glasov 

(%)
1 Uroš Kragelj 18   14,52
2 Danijela Maček 2    1,61
3 Primož Kramer 9    7,26
4 Vanja Maček 11    8,87
5 Dušan Kragelj 11    8,87

AKTUALNO
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Lista: 2 
SNS – SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA
Preferenčnih glasov: 32    Glasov lista: 71 /   45,07%

Zap. št.   Kandidat Število glasov
Odstotek glasov 

(%)
1 Albin Gradič 11   15,49
2 Kristina Gregorc 6    8,45
3 Emil Kačičnik 15   21,13

Lista: 3 NSi – NOVA SLOVENIJA – KRŠČANSKI DEMOKRATI
Preferenčnih glasov: 55     Glasov lista: 98 /   56,12%

Zap. št.   Kandidat Število glasov
Odstotek glasov 

(%)
1 Dušan Volavšek 32   32,65
2 Marina (Marija) Malgaj 9    9,18
3 Miran Bukovšek 2    2,04
4 Marinka (Marija) Novak 8    8,16
5 Mihael Zdolšek 1    1,02
6 Alenka Zavšek 0    0,00
7 Drago Gobec 1    1,02
8 Zlatica Videc 2    2,04
9 Zdenko Polak 0    0,00

Lista: 4 
DeSUS – DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLOVENIJE
Preferenčnih glasov: 41     Glasov lista: 85 /   48,24%

Zap. št.   Kandidat Število glasov
Odstotek glasov 

(%)
1 Zdenka Lokmić 35   41,18
2 Franc Štor 2    2,35
3 Ljudmila Ojsteršek 4    4,71

Lista: 5 SDS – SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA
Preferenčnih glasov: 485     Glasov lista: 609 /   79,64%

Zap. št.   Kandidat Število glasov
Odstotek glasov 

(%)
1 Simon Kroflič 74   12,15
2 Verica Štante 123   20,20
3 Marjan Doberšek 82   13,46
4 Marija Sirk Naraks 31    5,09
5 Jani (Ivan) Glavač 78   12,81
6 Ivana Karolina Tofant 7    1,15
7 Mitja Oberžan 38    6,24
8 Majda Rom 1    0,16
9 Tomaž Mlakar 16    2,63

10 Marinka Škoberne 5    0,82
11 Aleksander Pesjak 15    2,46
12 Cveta Šuster 13    2,13
13 Slavko Kočnik 2    0,33

Lista: 6 ZDM – STRANKA ZA DELOVNA MESTA
Preferenčnih glasov: 39    Glasov lista: 87 /   44,83%

Zap. št.    Kandidat Število glasov
Odstotek glasov 

(%)
1 Stanislav Štefanec 33   37,93
2 Branka Gračnar 1    1,15
3 Dušan Antlej 2    2,30
4 Nevena Moćić 0    0,00
5 Anton Gračnar 1    1,15
6 Klavdija Ramšak 0    0,00
7 Klemen Jazbinšek 0    0,00
8 Marija Lešek 2    2,30
9 Milomir Moćić 0    0,00

10 Mira Malić 0    0,00
11 Savo Malić 0    0,00
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Lista: 7 ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
Preferenčnih glasov: 397     Glasov lista: 781 /   50,83%

Zap. št.   Kandidat Število glasov
Odstotek glasov 

(%)
1 Miran Jurkošek 73    9,35
2 Leonida Cmok Kačičnik 18    2,30
3 Jani (Ivan) Jurkošek 27    3,46
4 Mojca Rožman 37    4,74
5 Primož Kaluža 22    2,82
6 Rosvita Jager 23    2,94
7 Boštjan Senica 28    3,59
8 Andreja Videc 26    3,33
9 Alen Hodžić 29    3,71

10 Irena Ribič 74    9,48
11 Tomaž Bučar 25    3,20
12 Suzana Vlaisević-Bursać 8    1,02
13 Andrej Plank 7    0,90

c) Seznam izvoljenih kandidatov
Izvoljeni kandidati po listah:

Lista: 1 – SOCIALNI DEMOKRATI
Skupno število glasov: 124
Odstotek glasov: 6,68
Število izvoljenih: 1
Zap. št.    Kandidat Izvoljen/Izžreban
1 Uroš Kragelj Izvoljen

Lista: 5 – SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA
Skupno število glasov: 609

Odstotek glasov: 32,83

Število izvoljenih: 5

Zap. št.    Kandidat Izvoljen/Izžreban
1 Simon Kroflič Izvoljen
2 Verica Štante Izvoljena
3 Marjan Doberšek Izvoljen
4 Marija Sirk Naraks Izvoljena
5 Jani (Ivan) Glavač Izvoljen

Lista: 7 – ŽUPANOVA NEODVISNA LISTA ZA RAZVOJ
Skupno število glasov: 781

Odstotek glasov: 42,10

Število izvoljenih: 7

Zap. št.    Kandidat Izvoljen/Izžreban
1 Miran Jurkošek Izvoljen
2 Leonida Cmok Kačičnik Izvoljena
3 Jani (Ivan) Jurkošek Izvoljen
4 Mojca Rožman Izvoljena
5 Primož Kaluža Izvoljen
6 Rosvita Jager Izvoljena
7 Boštjan Senica Izvoljen

IV. IZID VOLITEV ČLANOV SVETA KRAJEVNE SKUPNOSTI

a) IZID GLASOVANJA ZA ČLANE SVETA KRAJEVNE SKUPNOSTI PO VOLILNIH ENOTAH

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 1: Svetina

Oddanih glasovnic: 62

Neveljavnih 2

Veljavnih glasovnic: 60

AKTUALNO
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Izžrebana 
številka Kandidat Število 

glasov
Odstotek 

glasov (%)
1 Matej Klinar 38 63,33
2 Zlatica Videc 18 30,00
3 Štefka Klenovšek 11 18,33

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 2: Javornik

Oddanih glasovnic: 59

Neveljavnih 2

Veljavnih glasovnic: 57
Izžrebana 
številka Kandidat Število 

glasov
Odstotek 

glasov (%)
1 Srečko Štarkl 39 68,42
2 Irena Gradišnik 31 54,39

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 3: Kanjuce

Oddanih glasovnic: 43

Neveljavnih 1

Veljavnih glasovnic: 42
Izžrebana 
številka Kandidat Število 

glasov
Odstotek 

glasov (%)
1 Franc Jurkošek 29 69,05
3 Manica Slapšak 17 40,48
2 Karl Ojsteršek 7 16,67

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 4: Svetli Dol
Oddanih glasovnic: 33
Neveljavnih 0
Veljavnih glasovnic: 33

Izžrebana 
številka Kandidat Število 

glasov
Odstotek 

glasov (%)
2 Gregor Vrbovšek 20 60,61
1 Zlatka Videc 19 57,58

b) SEZNAM IZVOLJENIH KANDIDATOV V SVET KRAJEVNE SKUPNOSTI SVETINA
Občinska volilna komisija Občine Štore je na podlagi 85. člena Zakona o lokalnih volitvah, ki se smiselno uporablja skladno z drugim 
odstavkom 109. člena, ugotovila, da so za člane sveta Krajevne skupnosti Svetina izvoljeni naslednji kandidati:

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 1: Svetina

Zap. št. Kandidat
1 Matej Klinar
2 Zlatica Videc

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 2: Javornik
Zap. št. Kandidat

1 Srečko Štarkl
2 Irena Gradišnik

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 3: Kanjuce

Zap. št. Kandidat
1 Franc Jurkošek
2 Manica Slapšak

KRAJEVNA SKUPNOST SVETINA – VOLILNA ENOTA 4: Svetli Dol

Zap. št. Kandidat
1 Gregor Vrbovšek
2 Zlatka Videc

Številka: 041-0005/2022-31
Štore, dne 25. novembra 2022

Ivan Šelih l. r.
Predsednik Občinske volilne komisije
Občine Štore 



12

Zimska služba 2022/23

AKTUALNO

Zimska služba se bo izvajala pod enot-
nimi pogoji. S svojim delom prične na 
glavnih cestah (kjer so avtobusne pro-
ge), ko zapade 10 cm snega, na 
vseh drugih pa takrat, ko zapade 15 
cm snega.

PRIORITETNE ZIMSKE SLUŽBE ZA 
OBČINSKE CESTE PO BCP-JU
1. prioriteta (pomembnejše lokalne 
ceste)
Cesta je prevozna z ustrezno zimsko 
opremo, če na cesti NI VEČ KOT 10 
CM SNEGA, aktivnosti pluženja in po-
sipanja pa se sprožijo takoj, ko začne 
snežiti. Možna je začasna ustavitev pro-
meta do dveh ur pri obilnem in trajnem 
sneženju, medtem ko je v času pluženja 
omogočeno odvijanje prometa z upo-
rabo verig. (Prevoznost ceste od 5. do 
22. ure.)

VELJA SAMO ZA:
- ULICO CVETKE JERIN (ŠTORE);
- KOMPOLE-OPOKA;
- PROSENIŠKO-OGOREVC;
- ZAGRAD-POLULE-ZVODNO-ZGOR-

NJE PEČOVJE-ŠTORE.

2. prioriteta (ostale lokalne ceste)
Aktivnosti pluženja in posipavanja se 
pričnejo takoj po usposobitvi cest 1. 
prioritete. Velja, da je cesta prevozna z 
ustrezno zimsko opremo, če na cesti NI 
VEČ KOT 15 CM SNEGA. Začasne za-
ustavitve prometa so možne MED 22. 
IN 5. URO TER OB DELA PROSTIH 
DNEVIH. Promet se odvija z uporabo 
verig.

VELJA ZA LOKALNE CESTE:
- CESTA SKOZI ŽELEZARNO;
- SVETINA-KANJUCE-SELO-

ŠENTRUPERT;
- DOM NA SVETINI;
- LAŠKA VAS (OD KOZOLCA DO 

KAPELE ZAKELŠEK);
- MOSTE-ZAGABER-MEJA Z 

OBČINO ŠENTJUR-HRUŠEVEC;
- LIPA-ZDRAVSTVENI DOM-PO ULICI 

KARLA VOVKA DO KRIŽIŠČA S 
CESTO NA PEČOVJE;

- JAVORNIK-GLAŽUTA-SAMO DO 
DOMAČIJE ZAJC;

- PROŽINSKA VAS-VRBNO-
OGOREVC;

- PEČOVJE.

3. prioriteta (javne poti, parkirišča)
Posipavanje poledice se začne takoj, ko 
se zazna pojav. Ceste se plužijo, dokler 
je mogoče, z običajnimi plužnimi sred-
stvi, potem se le-te zaprejo. Zapore so 
možne do dva dni oziroma krajevnim 
razmeram ustrezno. Odvijanje prometa 
je možno z uporabo verig.

VELJA ZA CESTE:
• KRESNIKE:
- celotno območje,
• OGOREVC:
- naselje Ogorevc,
• DRAGA:
- most-Draga-Križ,
- Jazbec-Zagorc ter mimo večstano-

vanjskega objekta,
• ŠTORE:
- Vrtna ulica,
- Razgledna ulica,
- Kovinarska ulica,
- Udarniška ulica,
- Ulica XIV. divizije – spodnje Štore,
- Železarska cesta,
• KOMPOLE:
- Gorica,
- mimo Špulcar-Gajšek,
- mimo Renčlja,
- Vrhovšek-križišče Furlani,
• PROŽINSKA VAS:
- Straža-Žekovca,
- Teržan-Oset,
- Loke,
• ŠENTJANŽ:
- odcep do domačije Mastnak,
- odcep do domačije Zupanc-Novak,
- odcep do domačije Štarkl,
- odcep do domačije Tovornik-Anclin,
- odcep Žarovišče,
- odcep Vreča,
- odcep ob Žekovskem potoku,
• LAŠKA VAS:
- odcep mimo domačije Brecelj,
• PEČOVJE:
- odcep Jurkošek, 
- odcep vodohram Doberšek,
- odcep Romih,
- odcep Čanžek,
• SVETLI DOL:
- odcep do domačije Kapel,
- odcep Zalonka,
• KANJUCE:
- odcep Lešje kapela-Klepej,
- odcep Slatina,
- odcep Veliki vrh,
• JAVORNIK:
- odcep Javoršek,

- odcep Gradišnik,
- odcep Mrzla planina,
- odcep Vodruž-Kozarica-Slemene-

-Javornik,
• SVETINA:
- odcep Ravnine, 
- odcep mimo Frece.

4. prioriteta
V zimskem času se ceste ne vzdržujejo 
in se z zapadlim snegom zaprejo za ves 
promet.

Zakonske podlage:
- Odlok o občinskih cestah (Ur. list RS, 

št. 102/99) in
- Pravilnik o vrstah vzdrževalnih del 

na javnih cestah in nivoju rednega 
vzdrževanja javnih cest (Ur. list RS, št. 
62/98, 110/02).

Prav tako se ne sme puščati na cesti 
ali metati na cesto snega ali kakršnih-
koli predmetov, po cesti razsipati sipek 
material ali kako drugače onesnaževati 
cesto. 
Zakonska podlaga:
- 12. točka 2. odstavka 44. člena Odlo-

ka o občinskih cestah (Ur. list RS, št. 
102/99).

KOT JAVNE PARKIRNE POVRŠINE 
SE BODO ČISTILE:
- parkirišče pri Osnovni šoli Štore;
- parkirišče pri podružnični šoli Kom-

pole;
- parkirišče v spodnjih Štorah nasproti 

občinske stavbe.

Zimska služba se bo izvajala kot v pre-
teklih letih, za vse morebitne intervenci-
je se lahko obrnete na kontaktni osebi: 
BRANKO MLAKAR, tel.: 041/720-549 
in VINKO HORJAK, tel.: 051/650-114.

OPOZARJAMO, da tudi pri klicih upo-
števate prioritete, ki so objavljene zgo-
raj!

Poudarjamo tudi, da se HIŠNI 
PRIKLJUČKI in odseki cest, kjer ni 
stanovalcev, NE PLUŽIJO!

Miran Jurkošek, 
župan občine Štore
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Vodna dovoljenja

Gradnja kolesarske povezave 
Celje–Štore–Šentjur 
vidno napreduje 
V sklopu gradnje kolesarske po-
vezave Celje–Štore–Šentjur, kate-
re slavnostno odprtje je bilo sredi 
maja, so že izvedena številna dela 
v vseh treh občinah in na vseh od-
sekih povezave. 

V Mestni občini Celje je trenutno v iz-
vedbi konstrukcija premostitvenega 
objekta (brvi) Hudinja 1, ki bo predvi-
doma končana v začetku decembra. 
V tem mesecu je načrtovano tudi as-
faltiranje trase. 
Tudi v občini Štore je na štirih odsekih 
že pripravljena večina trase za asfal-
tiranje, ki je predvideno v prihodnjem 
letu. Za brv Voglajna 2 se izvaja grad-
nja pilotov, ti pa so že postavljeni za 
brv Žikovski potok, prav tako obloga 
brežine, letos  je predvidena še mon-
taža konstrukcije. 

Makadamski del trase do Vrbnega je 
pripravljen tudi že v občini Šentjur, kjer 
je od januarja do marca prihodnjega 
leta načrtovana gradnja zadnjega, 12. 
odseka kolesarske povezave. 

Benja Hrvatič, občinska uprava

Veliko občanov je v letih od 2005 do 2008 pri Ministrstvu 
za okolje in prostor pridobilo vodna dovoljenja za lastno 
oskrbo s pitno vodo ali za neposredno rabo vode za zali-
vanje. Ugotavljamo, da veliko teh dovoljenj poteče konec 
leta 2022, veliko pa jih je že poteklo v letu 2020. 

Občanom, ki se še vedno oskrbujejo s pitno vodo z lastnih 
vodnih virov, svetujemo, da preverijo veljavnost svojih vod-

nih dovoljenj in jih po potrebi podaljšajo oziroma si prido-
bijo nova. 

Podrobnejša navodila in obrazec za pridobitev ali podalj-
šanje vodnega dovoljenja za lastno oskrbo s pitno vodo 
najdete na spletni strani Direkcije za vode: https://www.
gov.si/zbirke/storitve/vloga-za-pridobitev-ali-podaljsanje-
vodnega-dovoljenja-za-lastno-oskrbo-s-pitno-vodo/

Lidija Buser, občinska uprava
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Novo košarkarsko 
igrišče

Jesenski čas je v novo preobleko odel tudi košarkarsko 
igrišče na Lipi.
Novo, modernejše, kakovostnejše in uporabnikom pri-
jaznejše igrišče vabi k rekreaciji in aktivnemu preživljanju 
prostega časa. Vrednost gradbenih del, ki jih je uspešno 
zaključilo podjetje Interstar d.o.o. iz Štor, znaša dobrih 80 
tisoč EUR z DDV. 

              

  
 

Projekt je odobrilo Ministrstvo za gospodarski razvoj in 
tehnologijo, naložbo pa sofinancirata Republika Slovenija 
in Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj 
(ESRR). 
Želimo si, da občani in drugi uporabniki vseh športnih po-
vršin le-te uporabljajo pogosto, varno in predvsem odgo-
vorno.

Benja Hrvatič, občinska uprava

AKTUALNO
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S pomočjo projektov do novih 
uspešnih zgodb v lokalnih okoljih
Projekti, ki se izvajajo v okviru Lo-
kalne akcijske skupine (LAS) Ra-
znolikost podeželja, delujejo po-
vezovalo, sodelovalno, pomagajo 
združevati ljudi, prav tako skrbijo 
za razvoj podeželskih območij. Bi 
znali prepoznati, katere novosti v 
vašem kraju so del teh projektov? 
Kar nekaj jih je namreč že uspešno 
zaključilo svoje poslanstvo, obetajo 
se tudi novi.

Eden izmed njih je projekt Čebela 
bere med, pri katerem sta sodelovali 
tudi Občina Štore in Knjižnica Laško. 
Cilj projekta je bil usmerjen v izobra-
ževanje o pomenu čebel za okolje in 
našo prihodnost ter v nakup informa-
cijsko-komunikacijske in knjižnične 
opreme, pripravo čebelarskega kotič-
ka, slikanice in vsebine za priročnik o 

uporabi informacijskih virov za ranljive 
skupine. Ob zaključku projekta so 
se partnerji sestali na Občini Štore in 
skupaj v okviru novinarske konference 
predstavili izvedene projektne aktivno-
sti.  

Rezultati uspešnih zgodb so med dru-
gim vidni tudi po zaključku projekta 
Skozi učni vrt do podjetniških idej. V 
sodelovanju z Občino Vojnik je nastal 
skupni prostor, ki služi kot učni vrt, 
prav tako pa je na tem mestu vse prip-
ravljeno za to, da se bodo tam lahko 
odvijali različni dogodki, delavnice, 
izobraževanja … V okviru projekta so 
tam zasadili sadno drevje, medovite 
rastline, obnovili so skoraj 100 let star 
vodnjak, promocijske aktivnosti pa so 

   

Naložbe sofinancirajo Republika Slovenija, Evropska unija iz Evropskega sklada za regionalni razvoj in 
Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja.  
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bile usmerjene v pomen samooskrbe 
in trajnostnega razvoja podjetništva 
na podeželju. Na učnem poligonu si 
bodo lahko potencialni sadjarji ogle-
dali, kako pravilno oskrbovati sadno 
drevje in skozi izvedene delavnice, 
primere dobrih praks in izobraževanj 
prepoznali nove podjetniške prilož-
nosti na podeželju. 

Sredstva Evropskega sklada za re-
gionalni razvoj so prispevala tudi k 
uresničevanju ciljev projekta Laška 
hiša iz preteklosti v sedanjost, in si-
cer od ureditve objekta kulturne de-
diščine in njegove zunanje ureditve 
do pridobitve opreme in eksponatov. 
V prenovljenem prostoru Laške hiše, 
ki je namenjen izvajanju kulinaričnih 
dogodkov, bodo na voljo degustacije 
lokalnih jedi in pijač, hkrati pa bodo 
na tem mestu lahko obrtniki na ogled 
postavili tudi svoje rokodelske izdelke. 
Prav tako je urejen zeliščni vrt, ki je kot 
nalašč primeren za izvajanje zeliščar-
skih delavnic. Vse našteto, skupaj s 
ponudbo ogledov in izletov ter proda-
jo izdelkov mreže lokalnih ponudnikov, 
bo nedvomno še dodatno popestrilo 
turistično ponudbo Laškega.

Mreža lokalnih ponudnikov se ustvar-
ja skozi zgodbe lokalnih kmetij tudi v 
projektu Aktiviranje urbanih območij. 
Namen projekta je predstavitev lo-
kalne ponudbe prebivalcem urbanih 
območij LAS Raznolikost podeželja 
ter vključevanje ranljivih skupin, pred-

vsem oseb s posebnimi potrebami in 
mladih, v družbo. Poleg tega je pou-
darek na pripravi promocijskih zgodb 
(fotografiranje, snemanje) za predsta-
vitev ponudbe lokalnih pridelovalcev 
ter organizaciji prireditev z namenom 
spodbujanja uporabe lokalne hrane v 
šolah in vrtcih.

Prva prireditev se je že odvila v občini 
Štore, kjer je bilo organizirano Martino-
vanje. V sklopu tega projekta se obeta 
še en zanimiv dogodek, in sicer v času 
tradicionalne prireditve občine Vojnik 
– Božični Vojnik, 17. decembra 2022, 
med 16. in 20. uro. Lokalni prideloval-
ci, vključeni v projekt, bodo tam imeli 
možnost na stojnicah predstaviti svoje 
zgodbe, ponudbo svojih pridelkov in 
izdelkov. 

Imate idejo? 
Morda jo lahko uresničimo 
skupaj …

S prihodnjim letom pričenjamo s pri-
pravo nove Strategije lokalnega ra-
zvoja območja in oblikovanjem no-
vega LAS, zato vodilni partner LAS 
Raznolikost podeželja – družba Sim-
bio že intenzivno zbira projektne ideje 
in predloge različnih lokalnih akterjev 
za novo programsko obdobje 2023-
2027. 

Sodelujete lahko tudi vi in dodate 
svoj kamenček v mozaik sooblikova-

nja nove strategije in projektov, s po-
močjo katerih bi morebiti poskrbeli za 
boljši razvoj lokalnega okolja, ohranja-
nje ali obnavljanje kulturne in naravne 
dediščine na podeželju, za izobraže-
vanje ranljivejših skupin, spodbujanje 
medgeneracijskega sodelovanja, več-
jo prepoznavnost vaših storitev ali iz-
delkov, in še mnogo več. 

Zato se boste lahko vsi (kmetije, fi-
zične osebe z dopolnilno dejavno-
stjo, društva idr.), ki bi želeli podati 
svoja mnenja, izpostaviti izzive, pot-
rebe in posebnosti vašega območja, 
predlagati strateške cilje ali izvedeti 
več o tem, kako pridobiti nepovratna 
sredstva evropskih skladov, udeležili 
vrsto delavnic na to temo. Imeli boste 
možnost, da podate predloge za obli-
kovanje vizije, strateških ciljev in ukre-
pov v prihodnosti razvoja območja in 
delovanja LAS Raznolikost podeželja. 
Na ta način se bo tudi v bodoče spod-
bujal nastanek novih partnerstev, obli-
kovanje novih projektnih idej, krepitev 
sodelovanja in tkala se bodo nova 
prijateljstva. Slednje ni zanemarljivo, 
saj na temelju povezovanja, zaupa-
nja in medsebojnih simpatij nastajajo 
najboljše zgodbe o uspehu. Postanite 
njihov soavtor!

LAS Raznolikost podeželja

AKTUALNO
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Pilotni projekt vzpostavitve 
klicnega centra v ZP Štore 
V Zdravstveni postaji Štore so z mislijo na njihove uporab-
nike in z namenom omogočiti učinkovit stik preko telefona 
in tako povečati dostopnost tudi preko telekomunikacijskih 
kanalov letos prejeli novo opremo in začeli vzpostavljati 
klicni center, ki bo osnova za vzpostavitev klicnega centra 
za celotni Zdravstveni dom Celje. 

Klicni center v ZP Štore je začel delovati v začetku no-
vembra. Delo poteka tako, da klic uporabnika najprej 
sprejme administrator. Njegova naloga je, da opravi triažo 
pacientovih težav. V primeru podajanja splošnih informacij 
in administrativnih pojasnil je primer zaključen, v primeru 
zdravstvenih vprašanj in svetovanja pa se uporabnika pre-
veže v željeno ambulanto. 
V ZP Štore tako doslej opažajo manj pritožb glede nedo-
segljivosti. Uporabniki jim sporočajo, da so zelo zadovoljni, 
ko se jim sporoči, kateri so v čakalni vrsti in tudi prej dobijo 
telefonsko povezavo. 
V ZP Štore so ponosni, da so prvi, ki v sklopu celotnega 
ZD Celje vzpostavljajo klicni center. Že v pilotni fazi projek-
ta opažajo boljšo dosegljivost ambulant. Tako lahko njihovi 
uporabniki informacije dobijo hitro  in željene stvari v naj-
krajšem možnem času. 
Ker je klicni center še v pripravah, se lahko še vedno po-
javijo določene težave, ki jih sproti rešujejo. Dejavnosti za 
uspešno delovanje klicnega centra se tako še sproti obli-
kujejo in izboljšujejo sistem, zato vse uporabnike ZP Štore 
prosijo za razumevanje in strpnost. 

V prihajajočem letu bodo v okviru ZD Celje uredili sodobni 
klicni center tudi za Zdravstveni dom Celje in ostale zdra-
vstvene postaje – Vojnik in Dobrna. S tem želijo postati bolj 
dostopni za vse uporabnike in jim tako zagotoviti kakovo-
stno obravnavo zdravstvenih storitev.  

Kontakti ZP Štore:
• Ambulanta Sanja Bulatović, dr. mrd. spec. družinske  

medicine – 03/780 23 13
• Ambulanta Gregor Moleh, dr. mrd. spec. družinske  

medicine – 03/780 23 24
• Ambulanta Ana Planinc, dr. mrd. spec. družinske  me-

dicine – 03/780 23 26
• Ambulanta Andreja Zupančič, dr. mrd. spec. družinske  

medicine – 03/780 23 13
• Informacije Zdravstvene postaje Štore – 03/780 23 10

Doroteja Štruc, dipl. med. sestra

Knjiga, moja prijateljica 
Knjiga je lahko naša prijateljica, pa je res? 

V splošnem se vsi ne zavedamo pomembnosti branja. 
Vsaka knjiga, ki jo preberemo, se dotakne kvalitete naše 
eksistence in odnosov v svetu, ki ga živimo in v katerem 
živimo. 
S tem člankom želim spodbuditi k branju na način, ki nas 
občane stroškovno zelo malo obremenjuje. Namesto ku-
povanja knjig sta nam na voljo članstvo in izposoja knjig v 
javnih knjižnicah. 

To ne pomeni, da bi kogarkoli želel odvrniti od nakupa knjig 
v knjigarni. Vendar so kupci knjig v knjigarnah večinoma 

že bralci in s tem tudi ciljno usmerjeni kupci knjig. V knji-
garnah so na voljo različne knjige (dramatika, pesništvo, 
družbeni, zgodovinski, kriminalni, biografski, znanstveno 
fantastični in drugi romani, kartonke, slikanice za otroke 
itd.) in strokovna literatura (filozofija, psihologija, medicina, 
zgodovina, umetnost, jezikoslovje itd.). 

Večino knjig preberemo enkrat, potem pa se nam prašijo 
na policah. Knjižnica je rešitev za ta problem, hkrati pa vam 
postreže z mnogimi predlogi za branje kakovostnih bese-
dil. V knjižnici nam posodijo knjige vseh žanrov, tudi tiste, 
ki so v knjigarnah že bile razprodane. 
V Štorah imamo knjižnico!
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Nahaja se v prvem nad-
stropju Mercator centra 
Lipa na naslovu Udarniška 
3. Vanjo se lahko vpiše-
jo vsi občani, saj je enota 
kombinirana in namenjena 
otrokom, mladostnikom in 
odraslim. Z izkaznico, ki jo 
prejmete v knjižnici Štore, 
si lahko izposojate gradi-
vo v vseh enotah Osrednje 
knjižnice Celje. 

Člani knjižnice lahko postanejo tudi pravne osebe. 
Na podlagi 8. člena zakona o knjižničarstvu (Uradni list RS, 
št. 87/01 in 96/02) je Vlada Republike Slovenije v letu 2003 
izdala Uredbo o osnovnih storitvah  knjižnic. 

Knjižnica izvaja in omogoča naslednje osnovne storitve za 
uporabnike: 
-  vpogled v knjižnične zbirke v prostem pristopu in njiho-

vo uporabo, 
-  uporabo javnih klasičnih knjižničnih katalogov, vzaje-

mnega kataloga, in drugih podatkovnih zbirk in informa-
cijskih virov, 

-  dostop do splošno dostopnih elektronskih virov javnih 
oblasti in njihovo uporabo, 

-  posredovanje informacij o gradivu in iz gradiva, 
-  izposojo knjižničnega gradiva v knjižnici in na dom, 
-  medknjižnično izposojo, 
-  usposabljanje uporabnikov za uporabo knjižnice, 
-  pomoč in svetovanje pri iskanju gradiv, informacij in pri 

uporabi knjižnice, 
-  seznanjanje z novostmi v knjižnici, 
-  preslikovanje iz knjižničnega gradiva, ki je v lasti knjižni-

ce, 
-  rezerviranje knjižničnega gradiva, 
-  uporabo tehnične opreme, namenjene uporabnikom, 
-  dostop do svetovnega spleta, 
-  dostop do dejavnosti in prireditev.

Člani do 18. leta starosti in brezposelne osebe so oprošče-
ni članarin in vpisnin. 

Otroci do 15. leta se v knjižnico vpišejo ob spremstvu star-
šev ali skrbnikov. Do dopolnjenega 18. leta so vsi opro-
ščeni plačila članarine, dijaki pa članarine ne plačajo do 
zaključka srednješolskega izobraževanja, vendar največ do 
21. leta. 
Invalidi z 80- in več odstotno invalidnostjo z dokazilom 
statusa so oproščeni plačila članarine, imetniki evropske 
kartice ugodnosti pa imajo pri letni članarini 50 % popust. 
Član, ki uveljavlja pravico do oprostitve članarine in drugih 
nadomestil zaradi brezposelnosti, dokaže svoj status brez-
poselne osebe z ustreznim uradnim dokumentom. 
Priporočam tudi obisk spletne strani https://www.knlizni-
ca-celie.sit 

Splošno o knjižnicah v Sloveniji 

Knjižnično dejavnost v Sloveniji opravlja 58 splošnih knji-
žnic, ki jo izvajajo v več kot tisoč manjših in večjih krajih 
po Sloveniji. Vse splošne knjižnice razpolagajo z 12 milijoni 
enot gradiva. Petina vsega prebivalstva Slovenije je čla-
nov splošnih knjižnic, na različne načine pa jih knjižnične 
storitve uporablja več kot polovica. Knjižnice so fizični in 
virtualni prostori učenja, prireditev, srečevanj, informacijska 
središča lokalnih skupnosti, prostori druženja, socialnega 
mreženja ter demokratičnega sooblikovanja družbe. V Slo-
veniji je razvoj knjižnic usmerjen v inovativnost in proaktiv-
nost, povezovanje v okolju, trajnostni razvoj, posodobitev 
poslovnega modela in krepitev delovanja mreže knjižnic, 
v razvoj novih storitev, v pridobivanje znanj, potrebnih kot 
odgovor na neprestane spremembe v družbi ter v utrjeva-
nje vloge knjižnice kot aktivnega partnerja v družbi. 

( vir: https://www.knliznice.si/ )

Ob spodbudi občanov Štor k branju knjig pa hkrati želim, 
da bi si občina Štore prizadevala pridobiti naziv »branju pri-
jazna občina«. Združenje splošnih knjižnic, Skupnost občin 
Slovenije in Ministrstvo za kulturo RS podeljuje omenje-
ni naziv tistim občinam, ki posebno pozornost posvečajo 
knjigi, bralni pismenosti in kulturi. 
Gradivo na osnovi podatkov iz predpisov in iz spletnih 
strani povzel in za praktično uporabo pripravil 

Vincencij Dreo
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MDDI Celje 
Jutranje meglice naznanjajo, da v deželo prihaja jesen. Tu-
robni dnevi so pred vrati, dnevi se krajšajo, na kar nas je 
opozorila tudi ura. Dolgi večeri bodo za marsikoga dolgo-
časni, mnogi pa si bomo zapolnili čas z branjem knjig in 
ročnimi deli. 

V društvu se trudimo motivirati člane s spodbujanjem 
branja knjig in k izdelovanju ročnih del. V društvu imamo 
knjižnico z lepim številom enot, ki si jih lahko izposodite. 
Izvedli bomo tudi še kakšno delavnico ročnih del. Doma 
nekatere članice pridno pletejo in pripravljajo copatke za že 
devetnajsti projekt Pozdrav novim življenjem.

Pred nami je tudi zaključek leta, ki ga bomo organizirali, in 
kaj kmalu bomo šteli leto našega druženja več.
Opažam, da mnogi invalidi nimajo urejenega statusa, da 
ne vedo, da jim določene pravice, ki bi jim olajšale življenje, 
pripadajo. Zakoni se spreminjajo, bolezni ne počivajo in kaj 
hitro se komu zgodi, da invalid ostane brez službe.  Težko 
je invalidu najti novo zaposlitev, posebno v njegovih zrelih 
letih. 

V društvu  izvajamo osem socialnih programov.  S pomočjo 
ustreznih služb pomagamo pri pridobitvi statusa invalida, 
pri pisanju raznih vlog in prošenj, pri pridobitvi osebne asi-
stence, pomoči in postrežbe, parkirne karte, nadomesti-
la za telesno okvaro in drugo. Morda invalidi za določene 
ugodnosti ne vedo, zato vabimo v svoje vrste invalide, ki 
bodo lahko koristili ugodnosti, ki invalidom pripadajo, in 

ugodnosti, ki nam jih nudi Zveza delovnih invalidov Slo-
venije.
Za včlanitev  se v času uradnih ur oglasite v pisarni društva. 
S seboj prinesite odločbo ZPIZ.
Uradne ure imamo ob ponedeljkih od 9. do 13. ure in ob 
sredah od 9. do 11. ure.
Vabljeni, skupaj smo močnejši in marsikaj zmoremo. V na-
šem društvu vam bomo pomagali do ustreznih informacij in 
bonitet, ki vam morda na podlagi odločbe ZPIZ pripadajo.
Bodite zdravi in vse dobro v letu, ki prihaja! 

Dragica Mirnik

Kaj se skriva za imenom 
"Green Steel"?
Športna dvorana Štore je k svojemu imenu dodala tudi na-
ziv »Green Steel« in bo tako poznana pod imenom »Špor-
tna dvorana Štore Green Steel«. In kaj točno se skriva v 
imenu »Green Steel«?

Železarna Štore in prebivalci so dolga leta z roko v roki sku-
paj gradili Štore. Svoj pečat je železarna pustila na številnih 
objektih in drugi infrastrukturi, ki so njenim ljudem prinaša-
la lepše in prijetnejše življenje. Poleg temeljne, gospodar-
ske dejavnosti, je železarna skrbela za izobraževalni razvoj, 
za kulturo in šport, za socialne in humanitarne dejavnosti, 
skrbela je za gradnjo stanovanj, gradila je ceste in vodo-
vode, skratka, bila je vpeta v vse vidike lokalnega življenja. 
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In to poslanstvo danes nadaljuje podjetje Štore Steel, ki je 
tudi največji sponzor investicije športne dvorane, projekt 
bodo namreč podprli s 500 tisoč EUR. Za njihovo butič-
no jeklarno skrbi trajnostno naravnano podjetje, ki uvaja v 
proizvodnjo sodobno in energetsko učinkovito tehnologijo. 
Njihovo po naročilu izdelano jeklo ima enega najnižjih oglji-
kovih odtisov na tono proizvedenega jekla v svetovnem 
merilu med proizvajalci jekel. In takšnemu jeklu pravimo 

»green steel«, kar v prevodu pomeni »zeleno jeklo«. Zele-
no jeklo simbolizira skrb za ohranjanje narave in okolja ter 
biotske raznovrstnosti. Je eko jeklo, saj njegova izdelava 
povzroča še manjšo bremenitev okolja, v prihodnosti pa se 
bo bremenitev še bolj minimalizirala. Kot končni produkt 
simbolizira družbeno odgovorno gospodarjenje z okoljem, 
izboljšanje stanja narave in okolja ter nosi načelo odgovor-
nosti in trajnosti. Danes za jutri. 

Katarina Maček, občinska uprava
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turni program, ki sta ga odlično vodila Franci Podbrežnik in 
devetošolka Eneja Cvetič. Slovensko himno so odigrali do-
mači godbeniki Pihalnega orkestra štorskih železarjev, z odra 
dvorane so odmevali pevski zbor vrtca Lipa ter otroški in mla-
dinski pevski zbor Osnovne šole Štore. Nastopile so z zlatom 
nagrajene plesalke pod vodstvom koreografinje Mateje Rožič 
in skupina ostalih plesalcev OŠ Štore. Predsednik Pahor se 
je z županom Jurkoškom pomeril v metu na koš, kjer je sla-
vil slednji in tako požel močan aplavz domačega občinstva. 
Za vrhunec odprtja dvorane je osnovnošolka Pia Jereb prvič 
preplezala novo plezalno steno in z vrha potegnila slavnostni 
trak, ki je nato v njenih rokah potoval mimo plesalcev na oder. 
Ob fanfarah učencev pouka trobente na Glasbeni šoli Celje, 
oddelka v Štorah, so slavnostni trak prerezali predsednik RS 
Borut Pahor, župan Miran Jurkošek in ravnateljica OŠ Štore 
Mojca Rožman. Športna dvorana ima pridobljeno uporabno 
dovoljenje, kmalu pa bo z velikim ponosom gostila prve obi-
skovalce.

Katarina Maček, občinska uprava
Foto: Matjaž Očko in Tamino Petelinšek (STA)

Slavnostno odprtje nove športne 
dvorane Štore Green Steel (11. 11. 2022)

»Ta čudoviti objekt je sanjska dvorana in bo hram vaše 
skupnosti.« S temi besedami je predsednik Republike 
Slovenije Borut Pahor v slavnostnem govoru čestital 
občankam in občanom Štor ob odprtju nove dvorane. 
Župan Miran Jurkošek je v nagovoru izrazil željo, da 
bi bila nova pridobitev občine prostor, kjer bi se ljudje 
družili, veselili in dosegali športne uspehe, ravnateljica 
Mojca Rožman pa je poudarila, da se z novo pridobitvijo 
za prihodnost otrok v Štorah ni treba bati.

Kot je v svojem govoru razkril župan občine Štore Miran Jur-
košek, se danes še ne zavedamo v celoti, kako pomemben 
projekt je to za lokalno skupnost, verjame pa, da je to na-
ložba v prihodnost vseh občanov in občank. Gradbena dela 
so se pričela meseca julija 2021, končna vrednost izgradnje 
športne dvorane bo znašala okoli 4 mio EUR brez DDV. In-
vesticijo so finančno podprli EKO sklad, Ministrstvo za izo-
braževanje, znanost in šport ter podjetje Štore Steel d.o.o.
Občina Štore je ob odprtju dvorane poskrbela za raznolik kul-

ZGODILO SE JE
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Tradicionalno srečanje 
starejših občanov 

V sredo, 16. novembra, je Občina Što-
re organizirala tradicionalno srečanje 
starejših občanov. Zaradi spopadanja 
z virusom srečanja zadnje dve jeseni 
ni bilo, zato je bilo ponovno snidenje 
velika želja vseh. To dokazuje vseh 
250 udeležencev, ki so se zbrali in tako 
prvič do zadnjega stola napolnili novo 
jedilnico Osnovne šole Štore. Prišli so 
tudi težje gibljivi, ki so za prihod potre-
bovali spremstvo, kar je samo dokaz, 
kako prijetna in nenadomestljiva so 
takšna druženja.

Vse zbrane je lepo sprejela in pozdravila ravnateljica osnovne 
šole Mojca Rožman, ki se vedno odzove na povabila med 
starejše. Program sta popestrili učenki 6. razreda, Lili Štimu-
lak na klavirju in Ivana Kočevar na flavti. Župan občine Štore 
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Komemoracije v 
občini Štore 
Osnovna šola, občina in člani domoljubnih organizacij vsako 
leto pripravimo komemoracije ob dnevu spomina na mrtve. 
Vodstvo šole in učenci so pred spominsko ploščo, ki je na 
pročelju šole in je na njej napisanih petdeset občanov, ki so 
padli med drugo svetovno vojno, pripravili izjemno lepo slove-
snost z bogatim kulturnim programom. Zahvaljujem se učite-
ljem in učencem za tako lep nastop. Z županom gospodom 
Miranom Jurkoškom in člani borčevske organizacije smo  
obiskali še partizanske grobove, ki jih imamo v naši občini kar 
precej. Prižgali smo sveče in položili cvetje ter se ob krajših 

nagovorih spominjali padlih partizanov, ki so morali dati svoja 
dragocena življenja za našo svobodo. Imamo pa v naši občini 
grob neznanega ruskega vojaka Rdeče armade. Tudi njemu 
smo se poklonili v spomin. Občina je zelo lepo uredila tudi 
grob na Svetini, kjer je pokopanih trideset partizanov in akti-
vistov OF. Obnovili so kamnito škarpo in uredili okolico. Veseli 
smo, da imamo v Štorah tako razumevajočega župana, ki 
spoštuje vrednote NOB. 

Tako kot vsako leto, smo tudi letos obiskali grob nadporoč-
nika Franja Malgaja, velikega Maistrovega borca za severno 
mejo, ki je pokopan na šentjurskem pokopališču. Nikakor pa 
ne smemo pozabiti na slovenski državni praznik, dan Rudolfa 
Maistra, ki ga praznujemo 23. novembra. Za ohranitev dela 
slovenskega ozemlja je njegova vloga in vloga njegovih bor-
cev velikanska in dobesedno neprecenljiva.

Srečko Križanec

Miran Jurkošek je nagovoril zbrane občane in jim povedal, 
da je potrebno izkoristiti vsak dan posebej, prizadevati si je 
potrebno za dobro medsebojno razumevanje in spoštovanje 
vseh občanov. Spregovoril je tudi o delovanju občine, o novih 
pridobitvah, izpeljanih projektih in dejal, da je zadovoljen s 
sodelovanjem Društva upokojencev in s programom Starejši 
za starejše. 

Popoldne je bilo namenjeno druženju, pogovoru, odlični hrani 
in glasbi. Ob odhodu je župan vsakemu izročil darilo občine 
in stisnil roko z lepimi željami.

 Katarina Maček, občinska uprava
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50 let delovanja društva
V soboto, 1. 10. 2022, smo člani P.D. Železar Štore in ostali 
povabljeni gostje na Domu na Svetini praznovali 50. obletnico 
delovanja našega društva.

V ta namen smo pri domu pripravili razstavo, ki je prikazova-
la kronologijo našega društva od nastanka do današnjih dni. 
Slikovni prikaz je bil zanimiv za vse člane in obiskovalce, ki so 
se lahko sprehodili skozi vsa leta delovanja društva.

Uradni del proslave je povezoval moderator Dušan Cafuta. 
Proslavo so otvorili pevci pevskega zbora Pod gradom Celje 
s planinsko himno Oj, Triglav moj dom. Slavnostni govornik 
je bil podpredsednik PZS Slovenije, gospod Jože Bobovnik, 
ki nam je čestital za zavidljivi jubilej. Naše proslave se je ude-
ležila tudi predsednica Savinjskega MDO-ja, gospa Manja 
Rajh, in nam v čustvenem nagovoru čestitala za prehojeno 
pot. Čestitkam so se pridružila tudi društva sosednjih občin. 
Predstavnik PD Grmada Celje nam je podaril čudovito sliko.

Če se vrnem v zgodovino nastanka, pridem do spoznanja, da 
je naše društvo nastalo na pobudo ustanoviteljev ŽELEZAR-
SKIH POHODOV Jesenic, Raven, Tovila, Žične in Železarne 
Štore. V tistem času so planinska društva delovala namreč 
v sklopu sindikatov in na pobudo vodilnih v Železarni Štore 
je prišlo do odločitve, da tudi  Železarna Štore organizira in 
ustanovi svoje planinsko društvo.

10. 11. 1972 so pri Mlinarjevem Janezu na Teharjah izpeljali 
ustanovno skupščino, na kateri so planinskemu društvu dali 
ime ŽELEZAR ŠTORE in izvolili 1. nadzorni odbor, za predse-
dnika pa izvolili Frida Gradišnika. Takratno članstvo je bilo iz 
vrst zaposlenih v Železarni Štore in je štelo okoli 300 članov. 
Društvo je bilo zelo aktivno. Imelo je izšolane planinske vod-
nike, alpinistično skupino, markaciste in gorske stražarje. Bili 
pa so tudi soorganizatorji kolesarskega maratona v Logarsko 
dolino.

Prehodili smo celotno slovensko planinsko transverzalo in 
ostale vezne planinske poti v organizaciji drugih planinskih 
društev. Redno smo skrbeli za planinske poti v oskrbi našega 
društva.

Leta 1992 smo dobili v oskrbo planinski dom na Svetini, za 
katerega smo skrbeli kar 7 let, nakar smo ga morali vrniti Že-
lezarni Štore, saj društvo ni imelo finančnih sredstev za ob-
novo doma.

Če se iz zgodovine vrnem v sedanjost, moram priznati, da se 
je delovanje našega društva zelo spremenilo. Člani društva 
smo se postarali, pomladka pa ni. Virus nam je vzel še delo z 
malimi CICI in malo večjimi osnovnošolskimi planinci. 
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Iskrene čestitke ob 50-letnici delovanja 
PD Železar Štore!

Leta 1972 so bili tisti, ki so v takratni rekreaciji štorskih žele-
zarjev prepoznali nekaj več. Prepoznali so skupen interes po 
lastnem planinskem društvu, prepoznali željo po medsebojnem 
druženju in začutili odgovornost do pohodnih poti. Stopili so 
skupaj in videli stvari, ki jih mnogi drugi niso: da so lahko tudi 
»železarske Štore« zanimive za mlajše in starejše planince in 
da lahko tako domačini kot tudi obiskovalci pri nas marsikaj 
vidijo in doživijo. Svoj pečat so pustili na mnogo področjih. S 
svojimi organiziranimi pohodi so prisotni med ljudmi skozi 
celo leto, skrbijo za aktivno preživljanje prostega časa, gibanje 
in druženje mladih in malo starejših. Med pohajanji po naših 
krajih so naš glas in predstavljajo občino skozi oči domačih 
in tujih obiskovalcev. Pohvaliti moram dobro sodelovanje nji-
hovega društva z drugimi društvi in organizacijami iz naše 
občine pa tudi od drugod. Tudi sodelovanje z Občino Štore je 
bilo v teh letih zelo uspešno in tako se bomo trudili tudi v bodo-
če. Dragi planinci, iskrene čestitke za vaš jubilej v želji, da bi 
še naprej spodbujali ljudi k sodelovanju in prispevali k razvoju 
občine tudi na tem področju. Hvala vam za vaše dosedanje delo 
in veliko uspehov tudi v prihodnje. 

Miran Jurkošek, župan

Lotili smo se tudi sodelovanja pri vodenju inkluzijskih poho-
dov. Uspešno smo osvojili kar nekaj ledenikov nad 4000 m.
Vse naše planinske aktivnosti so bile skrbno načrtovane, us-
pešne in zanimive za vse udeležence.

Na pohodih nas je družila misel o zdravem življenju, medse-
bojnem spoznavanju, navezovanju stikov, prenašanju znanja 
in delitvi dobre volje, ki nas je spremljala na vseh naših po-
hodih.

V naši oskrbi imamo tudi približno 20 km planinskih poti, za 
katere odlično skrbimo. Po naših poteh poteka tudi del poti 
XIV. divizije s Svetine do Opoke, kjer je vpisna knjiga z žigom.
Sistem dela s PZS je prešel v popolno digitalizacijo. Zaradi 
tega smo bili v našem društvu primorani nabaviti potrebno 
računalniško opremo, ki smo jo plačali s svojimi sredstvi. Za 
delo v sistemu Naveza smo se morali posebej izobraziti. Zve-
za od nas amaterjev veliko zahteva, čeprav vse, kar počne-
mo, delamo prostovoljno.

Da se dotaknem tudi izobraževanj za vodnike PZS. Program 
izobraževanj je prezahteven in preobsežen. Vsled tega pa 
marsikateri kandidat že v samem začetku izgubi voljo do iz-
obraževanja. 

Sedaj pa še poglejmo kronologijo zgodovine predsedovanja 
našemu društvu.

Predsedniki P. D. Železar Štore:
1. 1972 GRADIŠNIK FRIDO
2. 1984 FIDLER SLAVKO 
3. 1988 SIVKA TINE
4. 1992 ČANŽEK VLADO, FIDLER ALOJZ- SLAVKO
5. 2000 URLEP SLAVKO
6. 2012 JELEN VALTER 

Vsem, ki ste mi kakorkoli pomagali pri organizaciji in izvedbi 
praznovanja društvenega Abrahama, se najlepše zahvalju-
jem. 

                                                   Valter Jelen

O DELU DRUŠTEV
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Vinogradniki v letu 2022

Letošnje leto je bilo za društvene aktivnosti poučno in delov-
no. V spomladanskem času smo izvedli ocenjevanje vin in 
strokovno ekskurzijo ter organizirali razna predavanja.  Skozi 
vse leto so potekala dela v učnem vinogradu ob Potomki in 
v kleti.  

PESTRA JESEN

V začetku septembra smo v Kulturnem domu Štore organi-
zirali strokovno predavanje z naslovom »Priprava na trgatev 
letnika 2022«. Povabili smo tudi sosednji vinogradniški društvi 
Vojnik in Dobrna. V drugi polovici septembra smo izved-
li društveno trgatev, kar pomeni, da so naši člani prispevali 
grozdje za pripravo društvenega vina. Odziv članov je bil zelo 
dober in nov letnik vina se že kletari. Mlado vino smo predsta-
vili na sedaj že tradicionalnem Martinovanju v Štorah, kjer se 
nas je letos zbralo kar ducat ponudnikov. 

TRGATEV POTOMKE

Prvo nedeljo v oktobru smo se zbrali ob naši Potomki v Kom-
polah na njeni osmi trgatvi. S pomočjo gospodarja trte, gos-
poda župnika in viničarjev smo potrgali lepo zrelo grozdje in 
se zahvalili za dobro letino.

Letošnji letnik je bil obilen in zelo kakovosten, zato upamo, 
da ga bomo lahko prihodnje leto pokazali na ocenjevanju vin. 

POHOD VINOGRADNIKOV

Konec oktobra smo izvedli vinogradniški pohod. Zbrali smo 
se na Teharjah, kjer smo si ogledali Železarski muzej. Nada-
ljevali smo proti sv. Ani in se ustavili pri Arčanovih, kjer so 
nas lepo pogostili. Pot nas je vodila naprej proti Bukovžlaku 
do Spominskega parka Teharje. Od tam smo  po gozdnih 
poteh prišli do Ogorevca in se na hitro pogreli pod kozolcem 
domačije Artišek. Za tem smo se spustili v Prožinsko vas do 
naslednje postojanke pri Mihelčičevih. Pohod smo zaključili 
ob večerji v gasilskem domu v Prožinski vasi. Kljub slabemu 
vremenu se nas je na pohodu zbralo skoraj 40, vsi skupaj pa 
smo preživeli lepo popoldne.

VESELI DECEMBER

Konec decembra bomo izvedli žegnanje vin v Šentjanžu in na 
ta način zaključili letošnje društvene aktivnosti. 
December je običajno mesec druženja. Letos naj bo v krogu 
domačih in prijateljev, poln pričakovanja, veselja in predvsem 
zdravja.

Primož Glavač
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ŠD Kovinar Štore 
STRELSKO REGIJSKO TEKMOVANJE 

Zadnji dve leti pri nas ni bilo strelskega regijskega tekmova-
nja. Vzrok je znan, marsikje so zaradi covida odpadla manjša 
in večja tekmovanja.
Zdaj, ko se je epidemija skoraj poslovila, so vsa športna 
društva zaživela.

Tudi v strelskem društvu smo uspeli maja organizirati občin-
sko strelsko prvenstvo ter regijsko strelsko tekmovanje. Tek-
movalo je šest ekip. Ekipo so sestavljali trije tekmovalci. Tek-
movanje je potekalo tekoče. Vsaka ekipa je žrebala startno 
mesto, s katerega je streljala cela ekipa. Tako so vse ekipe 
istočasno končale. Letos smo kupili računalnik in monitor, ki 
se nahaja v drugem prostoru, tako da lahko gledajo trenu-
tne rezultate ostali tekmovalci. Imamo čitalec tarč, s katerim 
je upravljal Marjan Dobovišek in rezultate posredoval Vesni 
Inkret, ki jih je vnašala v računalnik. Rezultate smo natisnili 
s pomočjo tiskalnika, ki nam ga je podaril naš strelec Martin 
Leskovar.
Po končanem tekmovanju smo dobili dokončne rezultate.

Ekipno:
1. mesto   SD Žalec
2. mesto   SD Kovinar Štore
3. mesto   SD Mala Breza

Posamezno:
1. mesto Milan Goubar SD Žalec
2. mesto Martin Leskovar SD Kovinar Štore
3. mesto Jože Pavlič        SD Žalec 

Na koncu tekmovanja se nam je pridružil župan občine Štore, 
g. Miran Jurkošek. Pozdravil je vse navzoče, povedal nekaj 
lepih besed o dobrem sodelovanju s strelskim društvom in 
podelil odličja. 
Tudi mi se zahvaljujemo županu in Občini Štore za odlično 
sodelovanje in za vsestransko pomoč. Zahvala gre tudi vsem 
našim članom, ki so pomagali pri izvedbi zahtevnega tekmo-
vanja in končni postrežbi.                                                                               
                                                                         Vlado Bogdanović

TENIŠKI LIGI ENIC IN DVOJIC

S tekmama za 1. in 3. mes-
to sta se zaključili ligi enic in 
dvojic za leto 2022. V ligi enic 
je nastopalo 16 tekmovalcev. 
Vrstni red:
1. mesto –Tibor Orač,
2. mesto –Aleksander Šeli-

ga,
3. mesto – Kris Stermecki,
4. mesto – Edi Borštnar.

V ligi dvojic je nastopalo 10 
parov. Vrstni red:

1. mesto – Boris Pungaršek 
/ Marjan Virant,

2. mesto – Boštjan Slakan / 
Dragan Stojnič,

3. mesto – Edi Borštnar / 
Matevž Čater,

4. mesto – Borut Batagelj / Patrik Godec.

Andrej Hrastnik

KOSTANJEV TURNIR V TENISU 

S tradicionalnim Kostanjevim turnirjem v tenisu, ki ga organi-
zira tenis sekcija Kovinar Štore v sodelovanju z županom, g. 
Miranom Jurkoškom, smo zaključili teniško sezono leta 2022. 
V tekmovanju mešanih dvojic je nastopilo 21 tekmovalcev. 
Zmagovalca turnirja sta postala Tibor Orač in Aleksander Še-
liga. Drugo mesto sta osvojila Edi Borštnar in Oskar Drobne, 
tretje mesto pa Kris Stermecki in Marjan Virant.

Andrej Hrastnik

O DELU DRUŠTEV
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VETERANSKA SOTELSKA 
TENIŠKA LIGA 2022 – FINALE

Ekipa Štor v postavi Leon Šmarčan, Marko Sabolčki, Kris 
Stermecki in Sebastjan Leber je osvojila 1. mesto v Vete-
ranski Sotelski tenis ligi za leto 2022. V finalu smo prema-
gali ekipo Šentjurja z rezultatom 3 : 1. Poleg zgoraj ome-
njenih so bili v ekipi še: Primož Popovič, Andrej Travner, 
Aleksander Šeliga, Edi Borštnar, Matevž Čater, Boris Pun-
garšek, Jure Franulič, Oskar Drobne in Andrej Hrastnik.

Andrej Hrastnik

Ekskurzija v neznano 
V soboto, 19. novembra 2022, smo v 
ŠKD Straža organizirali tradicionalno 
strokovno ekskurzijo. Člani društva smo 
se zbrali in se z avtobusom podali po 
sivi poti proti neznanemu cilju. Tudi tok-
rat so prvi del poti najmlajši poskušali 
ugotoviti, kam nas bo tokrat vodila pot.
Letošnji cilj je bila dežela Notranjska. 
Po ogledu Cerkniškega jezera smo si 
ogledali grad Snežnik, ki je s svojo mo-
gočnostjo in bogato opremo očaral in 
navdušil vse. Po kosilu smo si ogledali 
še podzemno lepotico – Križno jamo.  
Ogledali smo si jo peš in s čolnom. Ta 
del poti je bil še posebej všeč naši mla-
dini. Vožnja z avtobusom proti domu je 
ob dobri volji hitro minila in v mislih smo 
že načrtovali, kam bi se lahko podali pri-
hodnje leto.

Besedilo: Maja Gajšek
Foto: Gabriel Gajšek
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Almini dnevi na Svetini 
2022 – potopisna 
predavanja in obisk muzeja

Letošnja prireditev Almini dnevi na Svetini 2022 je potekala 
od 12. do 15. oktobra.

Vsako leto 12. oktobra člani Turističnega društva obiščemo 
grob Alme M. Karlin, ji prinesemo cvetlični aranžma in prižge-
mo svečko. To je bil hkrati začetek prireditve Almini dnevi na 
Svetini 2022.

Tridnevna brezplačna predavanja smo tudi letos organizirali v 
prijetnem ambientu vinogradništva Glavač:
- v četrtek, 13. oktobra, nas je Branko Verdev popeljal v 

Etiopijo,
- v petek, 14. oktobra, smo se z Barbaro Popit poklonili 

Himalaji,
- v soboto, 15. oktobra, pa nas je Martina Kroflič s kolesom 

popeljala na streho sveta.

Ob koncu vsakodnevnega potopisnega predavanja smo slu-
šatelji strnili naše občutke z oceno predavatelja, saj imajo 
potopisna predavanja tudi pridih tekmovalnosti in denarne 
nagrade. 

Seveda ni potrebno posebno poudarjati, da smo v potopisnih 
predavanjih zelo uživali in vrstni red sploh ni bil pomemben.

Ob koncu vsakodnevnega predavanja smo imeli tudi degu-
stacijo Glavačevih izvrstnih vin. 

V nedeljo, 16. oktobra, pa smo v Pokrajinskem muzeju Celje 
za krajane Štor organizirali brezplačen voden ogled razstave 
Alma M. Karlin Poti. Razstava nas je res navdušila.

Mojca Korošec

Noč čarovnic v Štorah
Čarovnice Turističnega društva Štore smo tudi letos, 31. ok-
tobra, pripravile tradicionalno čarovniško zabavo pred pro-
stori našega društva. 

Za male čarovnice, duhce, okostnjake, hudobce do 6 let smo 
pripravile čarovniško iskanje sladkega zaklada. Otroci so v 
spremstvu staršev in čarovnic s pomočjo čarovniških nami-
gov iskali pot do zaklada. Na poti so telovaditi, preizkusili so 
se v spretnostnih igrah, se spustiti po toboganu s strašne 
pajkove hiše. 

O DELU DRUŠTEV
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Seveda so tudi našli sladki zaklad in čira čara sladkarije so 
izginile.  Za konec poti pa jih je v gozdu  čakal čarovnik, ki ji 
jim je prebral čarovniško zgodbo in jih naučil pripraviti čarov-
niški zvarek.

Za malo starejše otroke pa smo čarovnice pripravile fotoo-
rientacijo. Prav čarovniško je bilo opazovati otroke, kako so 
proučevali navodila in iskali strašne in neznane stvari.
Za nagrado pa so vsi udeleženci čarovniške zabave prejeli 
sladkorno peno.

Čarovnice smo bile zadovoljne, saj je zabava uspela, le pre-
hitro je minila.

Mojca Korošec



36

Izdelava voščilnic in 
adventnih venčkov

Člani Turističnega društva smo tudi letos organizirali delav-
nico, kjer smo pod vodstvom gospe Branke Haler izdelovali 
božične voščilnice. Nastale so prave umetnije …

Tudi letos smo se »turisti« lotili izdelave adventnega venčka, ki 
krasi domačijo Zavrhovšek na Svetini. 
Popotniki ga boste lahko občudovali na poti na Svetino, saj je 
postavljen malo pred našim turističnim oknom.
Izdelali smo tudi nekaj manjših venčkov in eden od njih krasi 
vhod v turistične prostore.

Hvala gospe Anici za pomoč in učenje izdelave venčkov. 

Mojca Korošec

O DELU DRUŠTEV
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hodniki je bilo več kot odlično. Čar pohoda je, da se lahko 
srečamo s sosedi, znanci, prijatelji in skupaj predebatiramo 
kakšen dogodek, zapojemo kakšno slovensko; skratka uži-
vamo. Da pa lahko posamezniki uživamo v gibanju v naravi in 
okušanju dobrot, je potrebna ekipa, ki vse to pripravi. Omeniti 
moram prizadevne člane ŠKD Rudar Pečovje, pa naše pridne 
domačinke, ki pripravijo različne pekovske dobrote in spečejo 
domač kruh, ekipo na Domu na Svetini, ki nam pripravi "prež-
ganko", donatorje, ki poskrbijo, da lahko okusimo sir, čudo-
vite jogurte in kuhano vino ter čaj. Na turistični kmetiji Salobir 

Barbarin pohod 2022

Prva sobota v decembru je bila spet priložnost, da človek na-
redi nekaj dobrega za svoje telo in duha. Letos smo se zbrali 
na 20. Barbarinem pohodu, ki ga vsako leto organizira ŠKD 
Rudar Pečovje. 

Dve leti se pohoda nismo mogli udeležiti, saj so nam to pre-
prečili ukrepi, ki smo jih morali spoštovati zaradi prepreče-
vanja širjenja koronavirusa. Zato je bila želja po druženju še 
toliko večja in kljub slabemu vremenu se je letošnjega pohoda 
udeležilo 134 odraslih in 35 otrok. 

Zbor pohodnikov je bil na igrišču na Pečovju med osmo in de-
seto uro. Že na startu nas je pričakalo okrepčilo, ki ga vselej 
pripravijo člani društva. Da na poti ne omagamo, se uradna 
okrepčila vrstijo na posameznih postajah, veliko dobrot pa si 
pohodniki izmenjamo vsak iz svoje zakladnice. 

Pot nas je iz Pečovja vodila preko Marije v skali na Svetino, 
Kanjuce, Šentrupert, Mačkovec in Trobni Dol, kjer je tudi za-
ključek pohoda. Če ni preveč ovinkov oz. stranpoti, je pot 
dolga 19 km. Na posameznih kontrolnih točkah se dobijo 
kontrolni žigi, ki dokazujejo udeležbo na pohodu. 

Od vsakega posameznika je odvisno, kako se bo v pohod 
vključil in v kakšnem spominu mu bo ostal. Vzdušje med po-
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v Trobnem Dolu, kjer je cilj pohoda, pripravijo pravi kmečki 
krožnik. Za letošnjo dobro voljo in polno plesišče so poskr-
beli fantje iz ansambla Reka Boys. Ob koncu pohoda se je 
predsednica društva ŠKD Rudar Pečovje, ga. Leonida Cmok 
Kačičnik, zahvalila vsem pohodnikom za prehojeno pot. Še 
posebej je izpostavila pohodnike, ki so prehodili vseh dvaj-
set pohodov doslej. Spominsko prisrčnico so prejeli: Miran 
in Jani Jurkošek, Ivan Jurkošek, Marjan Doberšek, Reinhold 
Vengust – Niko, Marjana in Vladimir Čanžek, Zvonko Kresnik, 
Brane Zavšek in Olga Salobir.

Koordinacija in organizacija tega dogodka je zasluga gospe 
Leonide, kateri izrekam posebno zahvalo, saj s pohodom 
vedno uspe povezati ljudi od blizu in daleč.

Rezervirajte si prvo soboto v decembru za Barbarin pohod. 
Se vidimo na pohodu prihodnje leto! 
    Dušan Volavšek

Foto: Rosvita Jager

O DELU DRUŠTEV
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Prišel je sveti Miklavž
Miklavž je prvi med tremi možmi, ki nosijo darila v mesecu 
decembru.

Znan  je po svoji velikodušnosti in ljubezni do otrok.

V Konjeniškem društvu z veseljem povabimo Miklavža med 
nas, saj ga s kočijo

popeljemo na obisk otrok v vrtec  in šolo. Tako sta se Miklavž 
in parkelj naprej ustavila v Kompolah. 

Miklavž je delil drobna darilca, parkelj pa je poskrbel za 
bolj korajžne otroke, ki so se podili po dvorišču. Na Lipi  je 
Miklavža in parkeljna pričakal  velik živ žav. Ker je Miklavž zelo 
natančen pri štetju otrok, je bilo darilc ravno prav. Parkelj pa 
je tokrat delil same "petke". Očitno so bili otroci v tem letu 
zelo pridni! 

Tako je bil torek res prazničen in vesel dan, še posebej zato, 
ker je Miklavž obljubil, da jih naslednje leto spet obišče.

 Cvetka Šuster
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Anže Maček, 
kondicijski trener

ZNAN OBRAZ

Anže Maček je postal naš občan pred dobrimi tremi leti. V 
naše kraje ga je vodila ljubezen, saj sta si z ženo tukaj ustvari-
la dom in družino. Anže je po poklicu kineziolog in soustano-
vitelj podjetja 2A Sports Lab v Ljubljani, ki se ukvarja s telesno 
pripravljenostjo, rehabilitacijo in športno znanostjo vrhunskih 
športnikov in rekreativcev. Je trener številnih znanih športni-
kov, kot sta brata Dragić, Luka Dončić in drugi, od leta 2018 
je tudi glavni kondicijski trener slovenske članske košarkarske 
reprezentance.

1. Predstavite nam svojo pot do poklica. Kaj je »kinezio-
logija« in kaj počne »kineziolog«?
Osnovno šolo sem končal v Laškem, kjer sem se prvič srečal 
s športom, natančneje s košarko, pri šolskem košarkarskem 
krožku. Košarko sem nato aktivno igral 14 let: 10 let sem 
bil član KK Zlatorog Laško, zadnja štiri leta pa KK Hrastnik. 
Obiskoval sem športni oddelek I. gimnazije v Celju. Ob koncu 
srednje šole sem bil v precepu – izbrati profesionalni šport, 
torej košarko, ali se resneje posvetiti študiju in dati šport na 
stranski tir? Odločil sem se za slednje, a ker sem celo življenje 
poznal samo šport, sem našel študij, ki je tudi zelo športno 
usmerjen. Priložnost sem videl v smeri »kineziologija« na Fa-
kulteti za šport v Ljubljani, kjer sem študij tudi dokončal. Be-

seda kineziologija izhaja iz grške besede »kinesis«, ki pomeni 
gibanje. Gre za vedo, ki proučuje človeško gibanje s fiziolo-
škega, biomehanskega in tudi psihološkega vidika. Kinezio-
logi najpogosteje vzdržujemo in izboljšujemo fizično kondicijo 
vrhunskih športnikov ali rekreativcev ter vodimo postrehabi-
litacijsko zdravljenje po različnih poškodbah. V zadnjih letih 
potrebo po kineziologih prepoznava tudi vse več zdravstvenih 
domov.
 
2. Kdaj ste se prvič srečali s preventivnim delom igralca 
in rehabilitacijo?
Preventivno delo je obvezna praksa vsakega športnika, tako 
profesionalnega kot rekreativnega. Skozi magistrski študij ki-
neziologije v Ljubljani sem usvajal teoretično znanje, ki ga je 
bilo kasneje potrebno povezati s prakso. Večina mojega da-
našnjega dela temelji na dobro dodelani preventivi in osebno 
naravnani kondicijski pripravi športnika, saj seveda vedno raje 
vidim, da k meni prihajajo brez poškodb. Prva rehabilitacija, 
ki sem jo podrobno spremljal in za katero lahko rečem, da se 
me je osebno dotaknila in v določeni meri usmerila k današnji 
karieri, je bila zagotovo bratova. Spremljanje njegove medi-
cinske dokumentacije, povezava golih dejstev o človeškem 
telesu, torej povezava anatomije in dela trenerja in naposled 
povezava občutka moči pri napredku mišice, je v meni pre-
budilo tisto največjo motivacijo. Vedel sem, da želim v življenju 
početi točno to – pomagati dobrim postati še boljši.

3. Če se vrneva na vaše aktivno delo: kakšno je sedaj in 
kdo so vaše stranke?
Vodim podjetje 2A Sports Lab (2A, ker sva soustanovitelja 
dva Anžeta), ki temelji na specifični telesni pripravljenosti, re-
habilitaciji po poškodbi gibal in rekreativni vadbi. Moje stranke 
so po večini profesionalni športniki, ki zastopajo skoraj vse 
športne panoge, od rokometa, košarke, nogometa, odbojke, 
do smučanja, bordanja, boksa, hokeja, plavanja, tenisa, itd. 
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6. Kaj vse bi priporočali našim bralcem? Ali je vaše delo 
primerno zgolj za tiste najbolj ambiciozne?
Delo je fizično in psihično naporno, a zame še vedno sanjsko. 
Ogromno je odrekanja, odgovornosti in nenehnega prilagaja-
nja starim in novim praksam. Ni fizičnega in ne miselnega po-
čitka, da ostaneš dober v tem, kar delaš, nenehno je potreb-
no slediti novim znanjem in inovacijam. Veliko sem odsoten, 
lansko poletje so bile olimpijske igre v Tokiu, letos evropsko 
prvenstvo v Nemčiji, naslednje leto nas čaka svetovno prven-
stvo na drugem koncu sveta. Poleg tega nekatere vrhunske 
športnike obiščem tudi tekom njihove klubske sezone. Zaradi 
naštetega sem zamudil kar nekaj pomembnih trenutkov, kot 
so prvi koraki moje hčerke, poroka najboljšega prijatelja in ve-
liko več jih verjetno še bom. A pomembno je, da me družina 
podpira, prijatelji razumejo in da sam zares uživam v delu, ki 
ga počnem. Delo trenerja (kondicijskega ali po rehabilitaciji) 
priporočam vsem, ki razumejo, da je to vedno timsko delo, 
kjer njihov znoj, trud, solze, sreča, motivacija, želje, pričako-
vanja, skrbi in razočaranje postanejo del tebe.       

Anže, zahvaljujem se vam za vaš dragoceni čas, da ste pode-
lili del vašega življenja in profesionalnega dela z našimi bralci. 
Zagotovo bomo imeli ob ogledu tekem naše košarkarske re-
prezentance v mislih tudi vaše delo, ki je mogoče malo skrito 
v ozadju, pa vendar še kako pomembno.

Dušan Volavšek

Zagotovo ne smem pozabiti na moje rekreativce, ki so eni 
izmed najbolj rednih strank skozi vse leto, z njimi navadno 
začnem delovni dan že ob 6.30 zjutraj (v Ljubljani). Sodelujem 
tako s posamezniki kot s slovenskimi in tujimi klubi. Sloven-
ska košarkarska zveza pa mi je pretekla štiri leta zaupala vlo-
go kondicijskega trenerja naših članskih košarkašev. 

4. Kakšno je delo z vrhunskimi športniki? Bi lahko iz-
postavili tri dobre strani tega dela?
Trije plusi: odgovornost, delo kot izziv in druženje. Pri delu z 
vrhunskimi športniki se zavedam velike teže odgovornosti, ki 
jo nosi moje delo, saj sem del njihove karierne poti, skrbim 
za uspešno in še boljše nadaljevanje ali uspešno vrnitev po 
rehabilitaciji. Odgovornost vodi v to, da mi je delo z vrhun-
skimi športniki res v izziv. Vsakega podrobno naštudiram, iš-
čem nove možnosti, poslužujem se novih tehnik, izmišljam 
si nove vaje in se trudim biti čimbolj celostno angažiran pri 
vsakem posamezniku. Kot zadnjo res dobro stran tega dela 
pa bi izpostavil prijateljske vezi, ki iz tega nastanejo. Skupaj 
preživimo res ogromno časa, se podpiramo, spodbujamo in 
se skupaj iskreno veselimo novih zmag. 

5. Kaj pa tri malo slabše strani tega dela?
Pritisk, pritisk in še enkrat pritisk. Od vrhunskih športnikov se 
pričakuje, da imajo vrhunske rezultate. To pričakujejo od njih 
njihovi trenerji, navijači in oni sami. Spremljam njihove tekme, 
bitke in z njimi trepetam, da ne pride do poškodbe, da je nji-
hov nastop čim boljši, da so dobro oz. najboljše pripravljeni. 
S tem nase prenašam tudi kakšen del odgovornosti, ki ni na 
moji strani in si tako sam ustvarjam še dodaten pritisk. Ko 
tako pogledam z razdalje, sem zaradi količine pritiska velikok-
rat več kot samo trener: sem psiholog, svetovalec, motivator, 
ko tega vsega ne potrebujejo, pa sem njihov dober prijatelj.
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Ulice v Štorah: 
Cesta xiv. divizije

Današnja Cesta XIV. divizije v Štorah pred 1. svetovno vojno 
(Hrani Zgodovinski arhiv Celje)

Spodnje Štore med 2.svetovno vojno
(Hrani Matej Ocvirk)

Cesta XIV. divizije je največja in tudi najstarejša ulica v Štorah. 
Po podatkih Statističnega urada Republike Slovenije obse-
ga 54 hišnih številk in se vije ob glavni prometni cesti Celje-
-Šentjur-Rogaška Slatina in železniški progi Celje-Maribor v 
Spodnjih Štorah. Večina stavb današnje Ceste XIV. divizije je 
bilo zgrajenih med letom 1880 in 1. svetovno vojno, kot so 
železniška postaja, stara šola in pošta v Štorah, tudi večsta-
novanjski objekti za železarske delavce, stare gostilne in drugi 
gospodarski objekti.

Ulica je dobila ime po partizanski diviziji, ki je bila ustanov-
ljena 13. julija 1943. V letu 1943 se je divizija spopadala z 
Nemci na območju Kočevja, doline reke Krke in Bele Krajine. 
Eden pomembnejših poveljnik je bil Mirko Bračič, divizijo pa 
so sestavljale Tomšičeva, Šercerjeva, Gradnikova in Prešer-
nova brigada.

Zaradi uspešnih in izkušenih bojev je partizansko vodstvo 
14. partizansko divizijo poslalo na pomoč Štajerski in nje-
nim maloštevilnim partizanskim enotam. Njen prihod naj bi 
pripomogel k večjemu in močnejšemu odporu proti nemški 
oblasti in vojski, trdneje povezal vse slovensko ozemlje in iz-
vedel množično mobilizacijo v partizanske enote ter s tem 
preprečil Nemcem nadaljevanje mobilizacije Štajercev v nem-
ško vojsko.

6. januarja 1944 se je tako iz Suhorja v Beli Krajini odpravilo 
na svoj pohod 1112 bork in borcev. Zaradi prejšnjih neuspe-
šnih prehodov čez Savo na štajersko stran so se odločili za 

daljšo in varnejšo pot preko Hrvaške. Ta je trajala cel mesec. 
V noči na 6. februar jim je uspelo pri Sedlarjevem prekoračiti 
Sotlo in končno priti na Štajersko, v sam nemški rajh. Umak-
nili so se v gozdove Bohorja in od tam uspešno napadli rudnik 
Senovo in druge objekte, ki jih je uporabljala nemška vojska. 
XIV. divizija je 12. februarja 1944 dosegla hriboviti del Svetine. 
V zaselkih Kanjuc in Olešč je prišlo do spopadov z nemškimi 
enotami. Ponoči s 13. na 14. februar so se partizanski vojaki 
prebili iz nemškega obroča čez reko Voglajno pri Štorah in 
Opoki ter se umaknili proti Konjiški gori. 23. maja 1953 so 
ob opoškem mostu pri odcepu za Kompole v Prožinski vasi 
postavili granitni kamen s skico pohoda XIV. divizije in leta 
1971 spominsko ploščo.

Matej Ocvirk

Viri in literatura:
Lovre, Tina: Pohod XIV. divizije v likovnih upodobitvah in javnih spomenikih. 
Magistrsko delo. Maribor: Filozofska fakulteta Maribor, 2016, str. 68-69.
Prihod XIV. divizije na Štajersko. Zgodovinski portal: Prihod XIV. divizije na 
Štajersko – Zgodovinski portal (zgodovina.si) (12. 6. 2022)
Železarna Štore. 1845-1975 (ur. Stane Ocvirk). Slovenske železarne, 1975.
Statistični urad RS: SURS-krajevna imena. https://www.stat.si/krajevnaimena/
Settlements/Search?s=cesta%20xiv.%20divizije&streets=1 (12. 6. 2022)
https://www.os-rimsketoplice.si/slike/eKNJIGA/tejerska_in_prihod_14_
divizije.html 



43

december 2022

Spodnje Štore med 2.svetovno vojno
(Hrani Matej Ocvirk)

ŽIVIMO ZDRAVO

Uporaba čebeljih pridelkov 
za zdravje 
Človeštvo že tisočletja uporablja čebelje pridelke za zdravlje-
nje in preprečevanje bolezni. Apiterapija je alternativna veja 
medicine in nudi možnosti komplementarnega zdravljenja. 
Čebelje pridelke uporabljamo tudi v zdravstvene namene, 
saj vsebujejo bioaktivne sestavine. Apiterapevtski pristopi se 
uporabljajo za zdravljenje bolezni in bolezenskih simptomov 
ter za oskrbo ran in poškodb. V apitarapiji se uporabljajo vsi 
čebelji pridelki. To so med, cvetni prah, propolis, matični mle-
ček, čebelji strup in čebelji vosek. Uporabljajo se lahko kot 
živila, sestavina v kozmetičnih izdelkih in kot sestavine v far-
macevtskih izdelkih. Preden se odločimo za uporabo apite-
rapije, moramo preveriti, ali smo alergični na čebelje pridelke. 
Le tako lahko zagotovimo varno apiterapevtsko obravnavo. 

Med je viskozno aromatično živilo. Sestavljajo ga voda, slad-
korji, encimi, beljakovine, vitamini in minerali. Barva, okus, 
vonj in aroma medu so odvisni od vrste medu in botanič-
nega izvora. Med deluje antioksidativno, antikancerogeno, 
protimikrobno, protivnetno, protitumorsko, ščiti kardiova-
skularni sistem in sodeluje pri celjenju tkiv. V preteklosti se je 
med uporabljal za zdravljenje ekcemov, vnetega grla, kašlja, 
astme, splošne telesne oslabelosti in zaprtja. Danes so po-
znani pozitivni učinki tudi na področju nevroloških bolezni in 
pri zdravljenju raka. 

Propolis uporabljajo čebele za zaščito panja pred vdori ško-
dljivcev in mikroorganizmov. Propolis sestavljajo rastlinski iz-
ločki, pomešani z voskom in izločki sline čebel delavk. Čebele 
s propolisom prevlečejo stene panjev in zamašijo morebitne 
razpoke. S tem preprečujejo vdor in širjenje bolezni. Propolis 
ima antioksidativno, antibakterijsko in protivnetno delovanje 
ter spodbuja imunski sistem. V apiterapiji je propolis upora-
ben tudi pri oskrbi ustne votline. Ker propolis deluje tudi pro-
tiglivično, se ga lahko uporablja lokalno za zatiranje glivičnih 
okužb nohtov. 

Čebelji strup nastaja v strupni žlezi čebel. Tudi čebelji strup 
ima protimikrobno učinkovitost. Uporabimo ga pri zatiranju 
bakterij, ki so odporne na antibiotike. Uporabo čebeljega 
strupa v medicini preverjajo tudi pri zdravljenju Parkinsono-
ve bolezni, kjer se nakazujejo ugodni učinki. Čebelji strup se 
uporablja pri lajšanju kroničnih bolečin in pri zdravljenju artri-
tisa. Strup se implicira neposredno s kontroliranim čebeljim 
pikom ali preko akupunkturnih igel. 

Cvetni prah čebelam predstavlja vir beljakovin. Nastane z 

zlepljanjem cvetnega prahu, nektarja in sline čebel delavk. V 
cvetnem prahu so ob beljakovinah prisotni tudi lipidi, vitamini, 
minerali in nekateri ogljikovi hidrati. Ker je prehranska sestava 
cvetnega prahu tako ugodna, ga pogosto uporabljamo kot 
prehranski dodatek. Cvetni prah deluje protibakterijsko in 
protiglivično, saj lajša vnetja in je uporaben dodatek za pod-
hranjene paciente ali fizično oslabele starejše. 

Matični mleček proizvajajo čebele delavke. Z njim kratek čas 
hranijo čebelje ličinke. Matica se prehranjuje izključno z matič-
nim mlečkom. Matični mleček je viskozna belo-rumena snov 
kislega in zbadajočega okusa. Sestavljen je iz vode, belja-
kovin, ogljikovih hidratov, vitaminov in mineralov. Ima močno 
imunomodulatorno in protivnetno delovanje. Ugodno deluje 
na nevrone in do neke mere regulira metabolizem sladkorjev 
in maščob. Ima tudi estrogeno delovanje, ki je ugodno ob 
menopavzalnih hormonskih spremembah. Nudi dobro pod-
porno zdravljenje pri onkoloških bolnikih, saj istočasno deluje 
protitumorsko in krepi kahektično/oslabljeno telo. 

Vosek čebele uporabljajo kot gradbeni material. Uporaba 
voska je široka predvsem v kozmetični industriji, kjer upora-
bljajo njegove vlažilne učinkovine. Ko ga nanesemo na kožo, 
tvori film, ki kožo ščiti pred negativnimi dejavniki iz okolja. Vo-
sek tudi vzpodbuja celjenje ran in opeklin. 

Začenja se jesensko-zimsko obdobje, ko so prehladna obo-
lenja pogostejša. Svoj imunski sistem lahko spodbudimo tudi 
z uporabo čebeljih pridelkov. Za ugodne rezultate nam čebelji 
pridelki služijo kot naravna podpora medicinskemu zdravlje-
nju. 

Literatura: Weis W. A., Ripari N., Lopes Conte F., da Silva Honorio M., Sartori 
A. A., Matucci R. H., Sforcin J. M. 2022. An overview about apitherapy and its 
clinical applications. Phytomedicine Plus, 2: 100239. 
Vir fotografij: arhiv ČZS

Ana Janžekovič,
svetovalka za varno hrano JSSČ, 

Čebelarska zveza Slovenije
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Uživanje medu pri 
sladkorni bolezni

14. novembra praznujemo dan sladkorne bolezni. Sladkorna 
bolezen je nenalezljiva kronična bolezen. Pojavnost bolezni 
iz leta v leto narašča. Razlikujemo med sladkorno boleznijo 
tipa 1 in tipa 2. Sladkorna bolezen tipa 1 se največkrat pojavi 
pri otrocih ali mlajših odraslih. 5 do 10 % vseh sladkornih 
bolnikov ima diagnosticirano sladkorno bolezen tipa 1. Za 
tip 1 je značilno, da telo ne tvori inzulina. Inzulin je hormon, 
potreben za prenos sladkorja iz krvnega obtoka v notranjost 
celice. V primeru, ko telo ne proizvaja inzulina, se začne slad-
kor in z njim energija, potrebna za opravljanje vsakodnevnih 
funkcij, kopičiti v krvi. Zato je za zdravje nujno dodajanje inzu-
lina. Vzrok za nastanek sladkorne bolezni tipa 2 je večinoma 
nezdrav življenjski slog, kamor prištevamo nezdravo prehrano 
in pomanjkanje telesne dejavnosti ter genetsko predispozi-
cijo. Prevladuje tip 2, ki se najpogosteje razvije pri odraslih. 
Vse pogostejša je pojavnost sladkorne bolezni tipa 2 tudi pri 
otrocih. Pri sladkorni bolezni tipa 2 telo ne izdela dovoljšne 
količine inzulina, istočasno pa telo porablja inzulin neučinko-
vito, zato pride do povišane koncentracije sladkorja v krvnem 
obtoku. 
Če je sladkor v krvi dlje časa povišan, pride do negativnih 
zdravstvenih učinkov, kot so okvare organov. Na udaru so 
predvsem ledvice, oči ter žilni in živčni sistem. Zato mora biti 
prehrana sladkornih bolnikov dobro načrtovana in nadzoro-
vana, kljub vsemu pa prehranske smernice za sladkorne bol-
nike ne odstopajo od priporočil za splošno populacijo. Slad-
korni bolniki morajo biti pozorni na skupno količino zaužitih 
ogljikovih hidratov, saj le-ta vpliva na spremembo koncentra-
cije glukoze v krvi. 
Priporočena vrednost krvnega sladkorja na tešče je 6,0 
mmol/L ali manj, po jedi pa pod 10,0 mmol/L.
Med je naravno živilo, ki za uživanje ne potrebuje obdelave. 
Ne sme vsebovati dodanih snovi, kot so aditivi, je pa bogat 
s funkcionalnimi spojinami, kot so vitamini, minerali in anti-
oksidanti, ki imajo ugodno delovanje na zdravstveno stanje 
posameznika. Med je v največji meri sestavljen iz enostav-
nih sladkorjev in vode. Vsebuje vitamine C in B kompleksa, 
minerale, beljakovine in protibakterijske snovi. Zaradi vseh 
naštetih lastnosti je njegova uporaba priporočljiva. Pozorni 
moramo biti na količine zaužitega medu. Za sladkorne bolni-
ke se priporoča ena do dve jedilni žlici medu na dan v kom-
binaciji z drugimi živili. Najbolj priporočljivo ga je kombinirati s 

polnozrnatimi izdelki. Prav tako je za diabetike priporočljivo, 
da izbirajo sortne medove, kot so gozdni, hojev, akacijev in 
kostanjev med. V sestavi akacijevega in kostanjevega medu 
je namreč večji delež fruktoze, ki v manjši meri dvigne kon-
centracijo sladkorja v krvi (imata nižji glikemični indeks). Ne 
smemo pozabiti, da je med energijsko bogato živilo, sesta-
vljeno iz ogljikovih hidratov. Pri beleženju energijskega vnosa 
in vnosa ogljikovih hidratov smo pozorni na to, da ima jedilna 
žlica medu (približno 20 g medu) 67 kcal oz. 281 kJ in prib-
ližno 15 g ogljikovih hidratov. Diabetiki se naj pred uživanjem 
medu, spremembo prehranskih navad ali vnosom novih živil v 
prehrano posvetujejo z zdravnikom ali diabetologom. 
Diabetikom se za slajenje svetuje, da posegajo po narav-
nih sladilih, med katera sodi tudi med. Pomembno je, da je 
predhodno načrtovan vnos sladkorja in temu primerna raz-
poreditev drugih obrokov. Prednost uporabe medu za namen 
slajenja je le raznolikost in obogatitev okusa. Uživanje medu 
ima podoben vpliv na dvig krvnega sladkorja kot uživanje na-
miznega sladkorja. 
Določeni elementi medu bi naj ugodno delovali na sladkorno 
bolezen. Tukaj imamo v mislih hipoglikemično delovanje. Do 
tega pride zaradi upočasnjenega dviga koncentracije slad-
korja v krvi, kar ne obremenjuje krvožilnega sistema. Hkrati bi 
naj uživanje medu vplivalo na znižano raven serumske gluko-
ze na tešče. Vse to so lastnosti, ki sodelujejo pri uravnavanju 
krvnega sladkorja. 
Kuharski nasvet: pripravimo ajdovo kašo z dušenimi jabolki in 
cimetom. Za slajenje uporabimo med. 
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Čebelarska zveza Slovenije, Brdo pri Lukovici, Slovenija: 1-7.   
Meo S. A., Ansari M. J., Sattar K., Chaudhary H. U., Hajjar W., Alasiri S. 2017. 
Honey and diabetes mellitus: Obstacles and challenges – Road to be repaired. 
Saudi Journal of Biological Sciences, 24: 1030-1033. 
Priporočila o prehrani in telesni dejavnosti ob sladkorni bolezni tipa 2. 2020. 
Ur: Klavs J., Pongrac Barlovič D. Ljubljana, Ministrstvo za zdravje. 
Sladkorna bolezen tipa 2. Pridobljeno iz: https://sladkorna.si/vrste-sladkorne-
bolezni/sladkorna-bolezen-tipa-2/ (avgust, 2022)

Ana Janžekovič,
svetovalka za varno hrano JSSČ
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»Jesensko cvetje«

V četrtek, 10. novembra, so v Domu Lipa Štore nastopili ljud-
ski pevci »Jesensko cvetje«. Skupina mešanih pevcev priha-
ja iz Šentjurja. Trenutno šteje devet članov in deluje v okviru 
tamkajšnjega kulturnega društva.  Ljudski pevci so se pred  
leti  združili  spontano z namenom ohranjanja ljudskih pesmi. 
V preteklosti so se trikrat uvrstili na regijsko tekmovanje iz 
ljudskega petja ter za leti 2016 in 2017  prejeli zlato priznanje 

na državnem tekmovanju. Zaradi epidemije koranavirusa pa 
tovrstno tekmovanje ni bilo več mogoče.  Stanovalcem Doma 
so na četrtkovi prireditvi prepevali slovenske ljudske pesmi iz 
bogate zakladnice slovenskega ljudskega izročila. Poslušalci 
so jim z zanimanjem prisluhnili ter sledili besedilom pesmi, saj 
so  jih v mislih ponesle v preteklost, na lepe spomine. 

Snežana Kuraj
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»Dejavni in sočutni v 
občestvu«

DUHOVNE STRANI

Tako smo naslovili transparent pri vhodu v cerkev sv. Martina 
na Teharjah za letošnji farni praznik. Misel se mi zdi zelo lepa 
in označuje tri pomembne vrednote, ki jih ljudje zelo potre-
bujemo. Citat sem vzel iz vizije celjske škofije za prihodnja 
leta, torej iz cilja, kamor usmerjamo delovanje Cerkve v na-
šem okolju. O  njih je razmišljal pri slovesni maši sv. Martina 
tudi naš letošnji gost, vojaški vikar, g. Matej Jakopič. Že 19 let 
služi med vojaki v slovenski vojski, z njimi je bil na vseh misijah 
po svetu in jih duhovno krepi in podpira v nelahkem življenju 
vojaka, za njih in z njimi moli in obhaja sveto mašo. Tako nam 
je lahko posredoval številna življenjska izkustva in modrosti. 
Tudi sv. Martin je bil najprej vojak in zato se je naše prazno-
vanje lepo pokrivalo. Morda pa smo si zapomnili vsaj njegovo 
prvo misel: vse, kar materialnega deliš, se manjša in ostaja 
vedno manj. Toda pri ljubezni in dobroti je ravno obratno: bolj 
ju deliš drugim in z drugimi, več je imaš, saj se je pomnožila 
v tebi in v drugih. To je bilo zelo vidno v življenju in poslanstvu 
sv. Martina, vendar lahko isto izkusi tudi vsak izmed nas. 
Lepo je dajati, celo lepše, kot jemati. Zato naredimo za svojo 
in tujo srečo največ, če delamo dobro. Žal sodobni sveti išče 
srečo ravno v obratni smeri: v kopičenju, v prisvajanju in imet-
ju. To običajno naredi človeka sebičnega, manj dovzetnega 
za sočutje in potrebe ljudi okrog sebe. Posledice se odražajo 

tudi v skupnostih: vse težje je najti ljudi, ki so prostovoljci, ki 
najdejo čas za sodelovanje v raznih društvih in prostovoljnih 
dejavnosti, tudi  po župnijah.

Po končani sveti maši smo se zbrali v župnijski, Martinovi 
dvorani, kjer so nas s pecivom in potico pogostile dobre go-
spodinje, vinogradniki pa z letošnjim pridelkom. Oboji so res 
za pohvalit, saj pripravijo zelo kvalitetne izdelke in jih darujejo 
za skupno veselje in povezanost v župniji. Tako smo tudi v 
dvorani sledili misli iz gesla naše letošnje Martinove nedelje. 
Tudi tokrat se je ponovilo sporočilo: srečni smo, če osrečimo 
še druge in vredno si je vzeti nekaj časa za srečanje s sočlo-
vekom in skupnostjo. 

Za farni praznik pa smo imeli še eno zanimivo prireditev. Tri 
dni prej, v četrtek, smo imeli v gosteh g. Alojza Kačičnika, ki 
je bil trinajst let župnik na Ponikvi, letos pa je bil premeščen 
v župnijo Videm Krško. On je tudi ljubitelj narave in pohodov. 
Že nekaj časa ga je vleklo na Jakobovo pešpot v Kompos-
telo, na grob sv. Jakoba, apostola. V najbolj vročih letošnjih 
dneh se je podal sam na to pot, dolgo dobrih 800 kilometrov. 
Svoje vtise, spoznanje in fotografije nam je približal v skoraj 
dveurnem predavanju. Morda je komu vzbudil željo, da bi štel 
tudi sam na to pot, v vseh pa je pustil sled tako dolgega poto-
vanja, razmišljanja, molitev in težav, ki jih je premagal po poti. 
Vsaka romarska (peš)pot nas želi pripeljati na nek konkretni 
cilj, a vsaka nas želi voditi tudi bližje k sebi, v notranjost člove-
ka, k našemu najbolj osebnemu cilju: postati in ostati človek 
v tistem polnem in najlepšem pomenu besede. Doooolga Ja-
kobova pot je za večino pohodnikov bogata in uspešna. Za 
g. Kačičnika je zagotovo bila, pa tudi nam je lahko pomagala 
vsaj malo – če že ne tja, v Kompostelo, pa vsaj vase, k sebi, 
k Bogu.

Miha Herman

V Svetem duhu se 
prepoznavamo in 

oblikujemo kot dejavni 
in sočutni člani občestev, 

kot misijonarski učenci in 
voditelji.
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Sedela sem bolj spredaj in imela priložnost opazovati oba 
navzoča duhovnika, ki sta s svojimi pogledi izkazovala svoje 
občudovanje ter hkrati navdušeno pričakovala naslednje de-
janje gostujočega Okteta.
Povsem pa so omenjeni dokazali svoj primat med okteti, ko 
smo se vsi skupaj premaknili iz cerkvenih klopi na sedišča 
(zaradi številnih prisotnih pa tudi stojišča) v župnišče, kjer so
nadaljevali s svojim repertoarjem iz ostrešja slovenskih ljud-
skih ali ponarodelih.
Ni nas bilo malo, ki smo zgolj z očmi soglasno pripovedovali o 
Njegovi velikodušnosti, zaradi česar nam je bilo dano, da smo 
četrtstoletni obstoj lastne župnije doživeli tako slavnostno.
Še danes slišim aplavz, ki so si ga povsem upravičeno prislu-
žili: Jože Tišler, Martin Kovačič, Aleš Leben, Marko Sušnik, 
Tomaž Debeljak, Andrej Arnšek, Job Tišler in Boštjan Jordan 
ter nedvoumno - njihova umetniška vodja – gospa Eva Jelenc 
Drozg.
A poslednji aplavz v tem večeru se mi bo v spominu razlegal, 
dokler bom v stanju ozavestiti vse, kar se (z)godi okoli mene. 
Gre za aplavz srca, ki ste ga mnogi nastopajočim podarili s
tem, ko ste odpeli svoje glasilke in smo nato družno prepe-
vali. Vključno z županom, gospodom Miranom Jurkoškom!
Da bi le obstal ta glas vzhičenosti in veselja v nas čim dlje, 
sploh za čase, ko ne bomo gledali tako svetlo. V tem uvidu 
jutrišnjega se nam za obstoj mnogim tako ljube (šentlovren-
ške) kompolske fare ni bati!

Mateja Zakelšek

Sveti Lovrenc prebudil srca 
župljanov za petje in radostno slavje

V petek, 4. novembra 2022, zvečer je župnija sv. Lovrenca v 
Kompolah obeleževala 25-letni obstoj. Najprej smo se med 
sveto mašo spominjali vseh tukaj delujočih duhovnikov, ki so 
vse od 1. novembra 1997 prebujali v nas željo po duhovnosti 
in vsem, kar ozaveščenega župljana opredeli kot zglednega 
kristjana. Med spomini so se tako zvrstila imena: Vinko Čonč, 
dr. Vlado Zupančič in sedanja Miha Herman ter njegova izje-
mna opora, ko gre za opravljanje duhovniške službe – Stanko 
Gajšek. Prav slednja sta v tem petkovem večeru med evha-
ristijo poudarila, kako zelo pomembna je vez med nami in 
njima.

Povedano v podčrtaju: živost občestva je vsakokrat čutiti 
prav v skrbi, ki jo farani izkazujemo, kadar gre za cerkev ozi-
roma župnišče. Ravno zaradi tega, predvsem pa s kančkom 
strahu, da kogarkoli ne spregledamo, je bilo izraženo veliko 
spoštovanje in skozi tega hvaležnost, da so med nami ljudje, 
ki jim je mar, da se Cerkev tudi v naših krajih razvija.

Prebuja. (Pre)živi.

Še nečesa pa v omenjenem večeru ni bilo moč spregledati. 
Namreč: med nami je bila osmerica izpiljenih moških vokalov 
z Gorenjske, ki je obeleženju praznika dodala veličino.
Že med samo evharistijo smo navzoči ob slišanih spevih iz 
njihovih grl obnemeli. Prav zares!
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Pred nami je novo leto. Ne vemo, kakšno 
bo. Številne sence visijo nad njim. Bog 
nam daj zdravje in vero, voljo za dobro 
in potrpljenje drug z drugim!  Mi pa se 
potrudimo, da bi z zaupanjem in čutom 
za dobro delali po svojih močeh. 

Vsem želim, da bi (tudi) v letošnjih bo-
žičnih praznikih odkrivali božjo bližino, 
Luč in Smisel. Naj bo blagoslovljen čas 

DUHOVNE STRANI

Božično – novoletna 
poslanica
Spet je tu advent in pred nami božič, 
vsak s svojim bogatim sporočilom in 
vsebino. 

Adventni venec s svečami, ki so dajale 
vsak teden več svetlobe, a tudi odšte-
vale čas, nas je vabil, da smo lahko dr-
seli v sence in luči svojega življenja, čutili 
rast svetlobe, a tudi čas, ki odteka. Z 
vsakim letom, z vsakim dnem je naše 
življenje krajše, mi pa tudi bližje večnos-
ti. Kako pomembna je svetloba, ki pri-
naša upanje. »Upanje pa ne osramoti, 
ker je Božja ljubezen izlita v naša srca 
po Svetem Duhu, ki nam je bil dan.«  
(Rim 5, 5)

V božičnem doživljanju in praznovanju 
se upanje uresničuje tukaj in zdaj: sve-
topisemske napovedi odrešenja se ra-
zodevajo v rojstvu božjega sina Jezusa 
Kristusa v betlehemski preproščini in 
odrinjenost. A ga je moč najti tudi da-
nes, če le imaš odprto srce kot pastirji 
in preprosti, iskreni ljudje. Vendar se je 
potrebno vsaj malo potruditi, zapustiti 
svoje varne okope in stopiti v duhu (in 
telesu) pred jaslice, pred učlovečenega 
Boga, priznati svojo majhnost, svojo 
človečnost in izraziti svojo vero v duhu 
in telesu. Potem lahko prinašamo ljube-
zen in upanje tudi drugim!

Kako srečni, veseli in ponosni smo lahko, da imamo v Štorah 
tako dobrodelno podjetje. To je  Prehransko podjetje Tuli, ki 
mi zaupa in vsak mesec že celih 5 let mesečno podarja blo-
ke za vsakodnevni obrok tople malice. 30 blokcev mesečno 
skrbno razdelim družinam in posameznikom, ki so se trenu-
tno znašli v kakšni finančni stiski zaradi prevelikih stroškov 
najemnin, plačila ogrevanja, izgube službe, dolgotrajnega 
bolniška staleža, bolezni, starejšim in bolehnim, da se vsaj 
malenkost razbremenijo skrbi glede prehrane. Kako zelo so 
veseli in hvaležni te humanitarne note omenjenega podje-
tja! V njihovem imenu se osebno zahvaljujem podjetju kar 
10.000-krat, kar je toliko, kot je vrednost doniranih blokov v  
vseh petih let. Zato še kako drži pregovor dobro se z dobrim 
vrača. In to želimo vsi mi podjetju Tuli. 

Humanitarka Verica Štante

priprave, lepo doživljanje družinskega in 
župnijskega praznovanja ob božiču. In 
zdravo, mirno, srečno in milosti polno 
leto 2023.

Miha Herman,
župnik na Teharjah 
in pri sv. Lovrencu
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Hvaležnost in sreča
“Ni sreča tista, ki nas naredi hvaležne, temveč je hvale-

žnost tista, ki nas naredi srečne”.

Vsi v srcu si želimo biti srečni. Poti do sreče pa je nešteto in 
vsak si lahko izbere svojo, pri čemer je ena najbolj enostavnih 
pot hvaležnosti. Če bi zmogli biti čisto v vsakem trenutku 
hvaležni, bi se znašli v občutku brezpogojne ljubezni in sreče. 
Vseeno pa nam prav vsak trenutek, ko nam uspe biti hva-
ležen, prinese veliko dobrega v naše življenje. Pa poglejmo, 
kako nas hvaležnost na enostaven način popelje k sreči.

Komaj uspemo izreči prve besede kot otroci, nas že učijo z 
vseh strani reči besedo "hvala". Kdaj naj bi jo uporabili, hitro 
ozavestimo. Se pa premalo poglabljamo v samo bistvo hva-
ležnosti in tudi ko smo starejši, premalo izkoriščamo njene 
blagodejne učinke. Šele ko uspemo biti hvaležni, namreč pri-
demo v stanje zavesti, ki je povsem blizu stanju brezpogojne 
ljubezni in s tem notranje sreče.

Hvaležnost pa ne pomeni samo reči "hvala" in je tudi ne sme-
mo izsiliti od nekoga v smislu, da jo od nekoga zahtevamo. 
Tudi od sebe ne zahtevajmo hvaležnosti na silo, če je ne ču-
timo glede nečesa. Hvaležnost mora priti iz srca. V srcu na-
mreč vznikne in se potem širi v svet.

Začnimo vaditi hvaležnost, ki nas lahko odpre za sprejema-

nje dobrega. 

Hvaležnost vodi k predanosti, posledica tega je sočutje, ki 
se naravno pretaka iz srca v obliki globokega zdravljenja.

Hrepeneli bomo po tem, da bi bili bolj razumevajoči in bolj 
ljubeči, da bi bili skrbnejši in bolj sočutni, da bi bili še bolj 
radodarni in darežljivi, da bi bili duhoviti in neobremenjeni ter 

dobrodošli v vsakem domu. Skratka, hrepeneli bomo po iz-
kazovanju Božjega. Z izražanjem tega bomo želeli izkusiti, 
kdo v resnici smo.

S pomočjo hvaležnosti lahko v trenutku spremenimo razpolo-
ženje iz slabe v dobro voljo, saj nam omogoča transformacijo 
negativnih čustev. Njena prava magija pa se pokaže, ko nam 
pomaga, da se hitro spravimo ven iz najbolj groznih situa-
cij, ko smo polni jeze, groze, žalosti, pomanjkanja ali dvomov 
vase.

Številne študije so tudi dokazale povezavo med hvaležnostjo 
in dobrim počutjem. Zato se pozitivna psihologija v zadnjih 
letih veliko ukvarja s hvaležnostjo in njenimi pozitivnimi učin-
ki. Vsakič, ko gremo v občutek hvaležnosti, se naše počutje 
izboljša. 

Hvaležnost prinese obilje. Poleg dobrega počutja pa je ko-
ristno imeti v glavi čudežno moč hvaležnosti tudi pri manife-
stiranju vsega preostalega, kar si želimo.  Ko smo hvaležni za 
nekaj, to privlačimo. Hvaležnost je stanje, kjer ne občutimo 
negativnih čustev in občutkov, zato ne blokirajmo manifesta-
cije želenega.  Hvaležnost, ki jo občutimo ob raziskovanju zu-
nanjega sveta, postanemo mi sami. Sreča je tu.

Hvaležnost ima veliko obrazov in se kaže na različne načine.
                       
In še misel ob koncu: ključna bo HVALEŽNOST, saj nas ta 
ohranja v trenutku »tukaj in zdaj«, v sedanjosti. “Ko je naše 
srce polno hvaležnosti, se lahko katera koli vrata, ki se zdijo 
zaprta, odprejo za še večji blagoslov.”

In nenazadnje bodimo hvaležni življenju, ki nam je bilo po-
darjeno.

Mira Iskrač
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Presenečenje, ki poboža dušo

SREBRNE NITI

V našem Društvu upokojencev Štore  
poteka  veliko dejavnosti. V programu 
Starejši za starejše nas je  kar 36 pro-
stovoljcev. Bistvo programa je v tem, 
da starejši  prostovoljci obiščemo vse 
starejše nad 69 let v svoji okolici, jih 
povprašamo o tem, kako živijo in jim 
poskušamo organizirati pomoč, če jo 
potrebujejo.

Starejšim nudimo druženja s pogovori, 
sprehode, skrbimo za osnovne dobrine, 
namesto njih potrkamo na vrata soci-
alnih in zdravstvenih ustanov, nudimo 
drobne pomoči, humanitarne pakete in 
drugo.

Naša prostovoljka že kar nekaj časa 
obiskuje  Lojzeta, ki živi sam. V zad-
njem času se ne počuti najbolje, zato 
se teh obiskov in pomoči neizmerno 
veseli. Prostovoljci radi prisluhnemo 
tudi kakšnim skritim željam. Lojze si je 
namreč neizmerno želel, da bi ga obi-
skal dolgoletni prijatelj - godec s svojim 
instrumentom. Tako je ponedeljkovo 
popoldne  bilo zelo dolgo, saj je vedel, 
da dobi, kot sam pravi, »domačo štimu-
ngo«. Da bi zapolnil čas, se je, čeprav 
težko,  lotil  pečenja »mišk« za svoje obi-
skovalce. Veselje je bilo neizmerno, ko 
sta Andrej in Drago zaigrala nekaj do-
mačih in tudi pesem ni manjkala. Iskrica 
v njegovih očeh in topel stisk roke, ki kar 
nekako ne popusti, nam povedo, kako 
nas je bil vesel.

S solznimi očmi sem odhajala od Loj-
zeta in premišljevala, kakšen dar je biti 
prostovoljec, zato, dragi  Alojz Žnidar, 
vse dobro in naj bo sreča na tvoji strani.

Naj delim še njegov zapis, ki sem ga 
nedavno prebrala: Solza, katera pride z 
dna srca, tista svoj namen ima, naj bo 
žalost ali veselje,….

Cvetka Šuster
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Biserna poroka Marice in 
Francija Kresnika

»Ko vas pokliče ljubezen, ji sledite,
čeprav je njena pot strma in težka.
Umiriti se ob popoldanskem počitku in razmišljati o zanosu 
ljubezni.
Vračati se na večer s hvaležnostjo domov
in zaspati s hvalnico na ustnicah in z molitvijo za ljubljenega 
v srcu.
Kadar ljubimo, iz dna svoje duše verujemo v nekaj, v čustva, 
močnejša od sveta, in polasti se nas spokojnost, porojena 
iz gotovosti, da nič ne more premagati naše vere....«

Praznovanja obletnic ustvarjajo nove spomine, na katerih te-
meljijo odnosi. Nič ne ustvari lepšega nasmeška kot stavek: 
»Se spomniš tistega dne, ko sva šla na prvi zmenek?«

Marica in Franci sta se spoznala v zadružnem domu na Lju-
bečni, kjer so priredili ples. Spominjata se, da je igral ansam-
bel Rudija Močnika iz Kompol.
Ples ju spremlja ves čas. Še danes plešeta pri folklori Bla-
govna, pred tem pa sta plesala v kompolski folklorni skupini.
Njuno življenje nista bila samo ples in veselje. Poročila sta se 
27. oktobra 1962. Ustvarila sta si dom v Francijevih rodnih 
Kompolah ob težkih pogojih. Zaradi službe je moral Franci 
leta 1967 oditi v Švico. Marica je ostala doma še eno leto 
zaradi čakanja na dokumente. Prevevala jo je osamljenost, 
ljubezen do Francija pa je bila tako močna, da je želela za njim 
v Švico. Tako se je tudi zgodilo. V Švici sta delala in si tam 
ustvarila novi dom skupaj s sinom Francijem. Čas, ki sta ga 
preživela v Švici, je minil, kot bi trenil, srce pa je vseeno vse-
skozi hrepenelo po domovini in domačem kraju. Po 34. letih 
sta se vrnila v Kompole. Njuno srečo so nadgradila rojstva 
dveh vnukov in kasneje še treh pravnukov. Složno življenje sta 
napolnila z aktivnostmi, kot so ples, sprehodi, urejanje okolja, 
vrta, ljubezni do narave in lesa. Rada se vračata v Švico, kjer 
živi njun sin z družino, vnuki in pravnuki, tako da ohranjajo 
toplo družinsko povezanost in občasna srečanja. 

Srečna pa sta tukaj v domačih Kompolah, kjer sta letos ok-
tobra v cerkvi sv. Lovrenca ponovno potrdila svojo 60-letno 
zakonsko zvezo. Resnično zgledno in častitljivo!
Spoštovanje, ljubezen, vera, iskrenost,  skupni interesi in po-
trpežljivost botrujeta njuni dolgi, srečni zvezi. Naj tako ostane 
še naprej v zdravju in skupni sreči!
Čestitke, Marica in Franci! 

Rosvita Jager



52

UTRINKI IZ OSNOVNE ŠOLE IN VRTCA

Obisk gasilcev v Kompolah

V mesecu oktobru je šolo in vrtec v Kompolah obiskalo gasil-
sko društvo Prožinska vas.
Prostovoljni gasilci so nam razkazali, kaj se skriva v gasilskih 
vozilih in kako pomagajo pri različnih nesrečah.
Po predstavitvi gasilske opreme so si najpogumnejši otroci 
nadeli gasilske čelade ter sedli v gasilska vozila.

Na koncu smo gasilcem pomahali v slovo in prisluhnili gasilski 
sireni.
Otroci so preživeli prijetno uro v družbi gasilcev. Hvala ga-
silskemu društvu Prožinska vas, da so si vzeli čas in nam 
predstavili svoje zanimivo delo.

Vzgojiteljice vrtca Kompole

Kdor se giba, je zdrav 
kot riba 

Skupine najstarejših otrok iz Vrtca Lipa letos posebno po-
zornost namenjamo gibanju na prostem, ki je izredno po-
membno za otrokovo dobro počutje in njegov razvoj. Odločili 
smo se, da bomo veliko časa preživeli na svežem zraku, zato 
redno obiskujemo gozd in zunanje igrišče ter se odpravimo 
na dopoldanske pohodniške izlete. Nekatere skupine so v to-
plih jesenskih dneh peš že obiskale Celjski grad. Skupaj pa 
smo se odpravili na izlet na Pečovje, kjer so nas starši ene-
ga izmed otrok pogostili s pečenim kostanjem. Obiskali smo 
tudi vrtec v Kompolah, kjer smo pozdravili naše prijatelje in se 
poigrali na njihovem zunanjem igrišču. Zares se že veselimo 
naslednjega pohodniškega izleta! 

Mihaela Jelenc
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Podnebni tek Vrtca Lipa Štore
Najdaljši podnebni tek kot najbolj množična podnebna inici-
ativa na svetu pod sloganom Čas se izTEKa, je potekala od 
30. septembra do 6. novembra s skupnim ciljem: UKREPATI 
ZA PODNEBJE, PROTI PODNEBNIM SPREMEMBAM IN ZA 
OHRANJANJE BIOTSKE PESTROSTI.

Štafetna palica je v 38 dneh prepotovala 18 držav in 7.767 
km, 18. in 19. oktobra pa je prečkala tudi našo državo, Slo-
venijo. 

Tej podnebni akciji smo se tudi v Vrtcu Lipa z veseljem prid-
ružili, saj je zadnji čas, da začnemo ukrepati in besede prene-
semo v dejanja. Podnebna akcija je v Vrtcu Lipa potekala na 
stadionu v neposredni bližini vrtca, na dislocirani enoti Kom-
pole pa na igrišču. Udeležile so se jo tako vzgojiteljice kot 
tudi otroci. Skupno število otrok je bilo 130. Vsaka skupina je 
pretekla celoten krog stadiona. Skupno smo torej pretekli 52 
km. Otroci so štafetno palico predali naslednji skupini, dokler 
niso vse skupine odtekle krog v podporo podnebju. Da je bilo 
vse to povezano in obarvano na temo podnebja, je imela vsa-
ka skupina svoj motiv, ki smo si ga predhodno izbrali. Motiv 
je bil vezan na vremenske pojave, saj smo se pogovarjali o 
njihovem vplivu na naravo in življenje.

Otroci se že v splošnem zelo radi gibajo, zato so sodelovali z 
nasmeškom na obrazu, ker so s svojim tekom naredili nekaj 
prav: dali svojo podporo podnebju in njegovim spremembam 
na bolje.  

Evelin Podgoršek

Jesenska prireditev »Tetka jesen«
Jesensko listje je naznanilo prihod jeseni, le-to pa smo v na-
šem vrtcu tradicionalno obeležili s praznovanjem jesenske 
prireditve Tetka jesen. Tetka jesen nas je tako obiskala v to-
rek, 11. oktobra 2022, v dopoldanskem času. Prireditev smo 
otvorili z ogledom dramatizirane predstave strokovnih delavk 
našega vrtca z naslovom Debela repa, ki so si jo otroci ogle-
dali že v tednu otroka. Ob tokratni predstavi so otroci poma-
gali dedku, babici in njunim živalim, zato nam je s skupnimi 
močmi le uspelo izvleči repo velikanko! Res je bila velika, a 
tudi nas je bilo veliko, zato pa nam je uspelo! 

Po igrani predstavi Debela repa so se otroci 1. in 2. staro-
stnega obdobja razporedili po pripravljenih jesenskih delavni-
cah. Otroci 1. starostnega obdobja so sodelovali pri izdelavi 
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jesenskih kronic in pasov ter plahutali in lovili jesensko listje 
s pomočjo velikega padala, obenem pa so se na jesenski 
tržnici sladkali z jabolki in pečenim kostanjem. 

Otroci 2. starostnega obdobja so po predstavi najprej s skup-
nimi močmi po velikem igrišču poiskali razmetane dele straši-
la, ga sestavili ter tako okrasili veliko igrišče našega vrtca. Ker 
so otroci 2. starostnega obdobja že starejši, nekateri tudi že 
predšolski, smo jesensko tržnico letos spremenili v izziv. Ja-
bolka z jesenske tržnice smo privezali na vrvice, otroci pa so 
jih poskušali pojesti brez pomoči rok. Morebiti so otroci tako 
pojedli več jabolka, kot bi ga pripravljenega in narezanega na 

krhlje. Vsekakor so otroci v izzivu uživali, se smejali in se med 
seboj spodbujali. Jesenska tržnica je sicer tudi otrokom 2. 
starostnega obdobja ponujala še pečeni kostanj in grozdje, 
jesenske delavnice pa izdelovanje jesenskih kronic in ličkanje 
koruze.

Edita Rednak, Katja Krevh, 
Irena Zemljič Hribar in Urška Krašovec
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Jesen v Kompolah
Leto se je obrnilo in 
spet je prišla jesen v 
vseh svojih barvah. 
Razvaja nas z jesen-
skim soncem, v jutrih 
pa nas zavija v meglo.

V meglenem jutru se je 
do nas vil vonj pečene-
ga kostanja, ki nas je 
privabil na igrišče. Ot-
roci in starši so prina-
šali košarice jesenskih 
plodov, s katerimi smo 
polepšali naše igralnice 
in igrišče.
Tetka Jesen je otroke 
povabila k prepevanju 
in rajanju ob straši-
lu. Nato so nas vabile 
stojnice s sadjem in 
pečenim kostanjem ter 

bučnicami. Ker pa tudi radi ustvarjamo, smo si v ustvarjalnih 
delavnicah krajšali dopoldne.
Všeč smo si bili z listnimi kronicami! Tekmovali smo v pre-
važanju buče velikanke,  za v košarice pa smo si naredili 
majhnega ježka.

Otroško veselje je pregnalo meglo in priklicalo sonce.

Ana Kupec, Alenka Kožar, 
Leopoldina Krevel, Barbara Šviga

Noč bučnih strahcev
Pičim te in rečem »BU« pa izgineš brez sledu. 

V petek, 21. oktobra 2022, je bil za Mavrične palčke disloci-
rane enote vrtca Lipa v Kompolah prav poseben dan. Dan, ki 
so se ga otroci veselili že nekaj časa. Med tednom smo z ot-
roki izdelovali strahce, da nas bodo čuvali ponoči. Popoldne 
so doma s starši izrezljali buče in jih prinesli v vrtec. V bučne 
strahce smo položili svečke ter jih prižgali. Zaplesali smo ok-
rog njega, zapeli nekaj jesenskih pesmi. Od staršev smo se 
poslovili, nato pa se odpravili na lov za strahcem.

Pogasnili smo luči, se opremili s svetilkami, še prej smo morali 
najti skriti zaklad. Plazili smo se skozi tunel, vozili slalom skozi 
balone. Ves čas so nam delali družbo duhci in pajki, ki so 
skrivali zaklad. Nalog še nismo opravili do konca, saj je bilo 
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potrebno poiskati nagajivega duhca. Iskali smo ga po celem 
vrtcu, na koncu pa našli pri omari igralnice Vijoličnih palčkov. 
Odpeljali smo ga v igralnico, kjer je sledila zabava. Vsak otrok 
je na glasbo zaplesal svoj ples v senčnem teatru, na koncu pa 
smo izbrali najboljšega plesalca.

Prišel je čas za spanje: preoblekli smo se v pižame in legli na 
ležalnike. Vzgojiteljica nam je prebrala zgodbo Bav bav, vzela 
v roke nagajivega strahca, skupaj smo povedali bavbavsko 
zakletev, s katero smo pregnali vse strahove. Nagajivega 
strahca smo pičili s iglo, da se je razpočil, ter tako poskrbeli, 
da nas ne bi budil vso noč. 

Ana Kupec in Renata Plank 

Potovanje v čas velikanov
V mesecu novembru smo v skupini 
Temno modri palček pričeli spoznavati 
dinozavre. Strokovne delavke smo se 
za to zelo zanimivo temo odločile, ker 
je v naši skupini za to vrsto živali zelo 
veliko zanimanje. Vsakodnevno so ot-
roci s sabo prinašali svoje dinozavre in 
se z njimi igrali, jih iskali v knjigah in nas 
spraševali v zvezi z njimi. To je bil dovolj 
velik razlog, da smo nekega dne začeli 
ustvarjati deželo dinozavrov. Na karton 
smo nalepili škatle in jih s škrobnim le-
pilom ter odpadnim papirjem obdelali. 
Sledilo je barvanje in ustvarjanje dre-
ves. Z barvo smo označili hribe, polja-
ne, reko, niti vulkan ni smel manjkati. 
Otroci so potrpežljivo čakali, da se je 
maketa dežele dinozavrov dobro po-
sušila. 

Ker smo jim želele vzgojiteljice pričarati 
čimbolj pristno vzdušje časa izpred več 
milijonov let, smo pripravile tudi različ-
no rastlinje, drevesa, leteče pterozavre, 
stopinje tiranozavra in stegozavra, celo 
zvezdnato nebo. Ko so se sprehajali po 
temnem pragozdu, so slišali tudi straš-
no oglašanje teh velikih živali.
Ker pa seveda ne moremo mimo vulka-
nov, ki so tiste čase bruhali vročo lavo, 
smo otrokom pokazale tudi njihovo de-
lovanje. Z navdušenjem so opazovali 
kipeče gmote, ki so lezle iz treh mini 
vulkanov v naši igralnici. Otroci so prav 
tako ves čas pazili in skrbeli za tri bela 
jajca, ki so skrivala veliko presenečenje. 
Majhni zeleni dinozavri, ki so nekega 
jutra pogledali iz gnezda, so bili prava 
paša za oči. 
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Našo deželo si je prišlo ogledati staro 
in mlado od blizu in daleč in nikogar ni 
pustila ravnodušnega. Vsak se je v njej 
nekaj naučil, kaj novega slišal in videl. 
Za brezhibno delovanje vulkanov, ki je 
navdušilo otroke, smo seveda izkoristile 
prijazno pomoč staršev naših otrok, ki 
so nam z veseljem svetovali in priskrbeli 
prave sestavine za najboljšo lavo. Njihov 
led je naredil pravi čudež!

  Lavra Prosenak, Zinka Grobelnik in 
Sonja Monfreda

1. izlet cici planincev
Novembrska sobota je bila kot naročena za izlet cici planin-
cev, zato smo se odločili, da jo preživimo v naravi.

Komaj smo zapustili nadvoz, že smo bili v gozdu, katerega 
so krasile čudovite jesenske barve. Hoja po pisani preprogi 
odpadlih listov nas je pripeljala do sv. Ane, kjer  nas je  prija-
zno povabila na obisk družina Žuntar. Pokazali so nam svoje 
zajce, ki smo lahko tudi božali in nahranili.

Vesela druščina je svoj pohod nadaljevala čez travnike, hodi-
la po gozdnih poteh, se vmes tudi pošteno okrepčala in se 
ob dogovorjenem času vrnila pred vrtec, kjer smo počakali 
starše.

Ditka Rednak, Evelin Podgoršek in Ana Kupec
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Svetlo zeleni 
palčki po 
poteh zdravja

V oddelku Svetlo zeleni palček smo se, 
še preden čisto zares jesen zamenja 
mraz in v naš kraj pride babica Zima, 
opremili z znanjem in veščinami, pot-
rebnimi za zdravje. Otroci brezskrbnost 
otroštva zajemajo z veliko žlico, zato pa 
je toliko večja in pomembnejša odgo-
vornost odraslih, da otroke pripravimo 
in usmerimo k odgovorni skrbi zase in 
za svoje zdravje. 

V oddelku Svetlo zeleni palček sva tako 
strokovni delavki pripravili raznovrstne 
aktivnosti, s katerimi otroci spoznavajo, 
raziskujejo in usvajajo pomen zdravja in 
dobrega počutja. Že v mesecu okto-
bru smo pričeli s tedenskim umivanjem 
zob, kjer se otroci učijo pravilne tehnike 
umivanja zob in skrbi za zobno in ustno 
higieno. Na obisk smo v sredo, 16. no-
vembra, povabili tudi zobno sestro iz 
ZD Celje, gospo Brigito, ki je otrokom 
z demonstracijo ob lutki kužka predsta-
vila pravilno tehniko umivanja zob, po-
men zobne higiene pa podkrepila tudi 
s prebiranjem otroške slikanice z nas-
lovom Ah, ti zobki. Otroci so si v treh 
skupinah uspešno umili svoje zobe ter 

razvijali veščine samostojnega rokova-
nja z zobno ščetko. Ker pa zdravje niso 
samo zdravi zobje, pač pa tudi zdrava in 
pestra prehrana, smo čas namenili tudi 
ozaveščanju otrok o pomenu sestave 
naših obrokov ter se naučili deklamaci-
jo Zdravojedci. Otroci so se spoznali s 
prehransko piramido, najpomembnejše 
spoznanje pa odkrili v dejstvu, da okus 
živil zaznavata naš nos in jezik, zato je 
pomembno, da hrano poizkusimo. Več 
o pomenu pestre prehrane sta nam 
predstavili tudi medicinski sestri ZD 
Celja, ki sta nas obiskali v četrtek, 17. 
novembra. V sklopu pomena zdravja 
smo se dotaknili tudi spoznavanja, raz-
iskovanja in poimenovanja delov telesa 
in notranjih organov ter njihovega delo-
vanja, pri čemer nam je priskočil na po-

moč tudi »rentgen«, s katerim so otroci 
dobili vpogled v notranjost naših dlani. 
Kako zanimiva škatla in kako zanimivo 
je človeško telo! Spoznali smo tudi za-
nimivo dejstvo, da obstaja tudi »zdrava« 
sladkarija, ki se ji reče med. Na kruhu, v 
čaju, v medenjaku… a najprej ga najde-
mo v čebelnjaku! Poglejte, kakšen če-
belnjak smo izdelali Svetlo zeleni palčki! 
Za konec pa še nekaj nasvetov za 
zdravje iz prve roke:

HOČEM BIT ZDRAV (Katja Krevh)

Če hočem bit' zdrav
se bom dobro naspal,
preskočil sladico,
obrisal prašno polico.
Če hočem bit' zdrav,
si bom roke opral,
z vodo in milom - 
tako kot je prav!
Preprosto zato, 
ker hočem bit' zdrav!
Če hočem bit' zdrav?

Saj to bom postal!
Jaz hočem bit' zdrav!
Od glave do tal!

Katja Krevh in 
Ditka Rednak 
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»Zajtrk z mlekom – super dan!«

Na jesenski petek, 18. novembra 2022, 
je v šoli in vrtcu potekal že 12. tradici-
onalni slovenski zajtrk, ki ga vsak tretji 
petek v mesecu novembru izvedejo po 
vsej Sloveniji. Slogan letošnjega projek-
ta s posebej izpostavljeno temo mleko 
in mlečni izdelki, je bil »Zajtrk z mlekom 
– super dan!«. Na ta dan ponudimo ot-
rokom za zajtrk tradicionalna živila, kot 
so med, maslo, mleko, kruh, jabolka ali 
drugo sveže in suho sadje lokalnega 
oziroma slovenskega porekla.

Namen omenjenega projekta je 
osveščati prebivalce o pomenu zaj-
trka, s katerim damo telesu energijo 
za uspešen začetek dneva in zdravem 
načinu prehranjevanja, o prednostih in 
boljši kakovosti lokalno pridelanih živil, 
o pomenu čebelarstva in pridelovanju 
čebeljih pridelkov, o pomenu zdrave-
ga načina življenja in nenazadnje tudi o 
pravilnem ravnanju z odpadki, nastalimi 
pri vsakodnevnih opravilih. 

Otrokom Vrtca Lipa so se pri zajtrku 
pridružili tudi ravnateljica Mojca Rož-
man, župan Miran Jurkošek in vodja 
vrtca Mateja Kovče.  »Vrtičkarji« so se 
na pobudo Čebelarske zveze Slovenije 
pridružili najštevilčnejšemu pevskemu 
zboru, ki je usklajen kot čebelja druži-
na in je zapel vsem dobro poznano in 
priljubljeno pesem »Čebelar« Ansam-
bla Lojzeta Slaka, vsak na svoji lokaciji 
ob istem času. Tako so otroci skupin 

Temno rdeči palček, Rdeči palček in 
Svetlo zeleni palček v družbi glasbe-
nika Damjana Pasariča, ki je poskrbel 
za glasbeno spremljavo na harmoniki, 
v vrtčevski knjižnici glasno in ponosno 
zapeli pesem »Čebelar«. 
Šolarji so dan začeli s pogovorom o na-
menu vseslovenskega projekta, nato je 
po prvi šolski uri sledil zajtrk. Sestavljen 
je bil iz domačega kruha, lokalno pride-
lanega masla, medu, jabolka in tople-
ga domačega mleka. Po zajtrku je na 
Kompolah sledil nastop mladega har-
monikaša Lovra Čadeja, učenca 2. ra-
zreda, ki je prav tako zaigral Slakovega 
Čebelarja, s petjem pa so se mu nav-
dušeno pridružili še ostali učenci. Tudi 
v Štorah so učenci pripevali ob Slakovi 
viži in se sladkali z medenim namazom.
V podaljšanem bivanju so učenci na 

Kompolah z učiteljico iz odpadne em-
balaže izdelali čebelice, se pogovorili o 
zdravem načinu prehranjevanja in si za 
popoldansko malico pripravili jabolč-
ni napitek, sestavljen iz lokalnih jabolk, 
domačega jogurta in medu.  

Projekt zaključujemo s sitimi trebuščki 
in polni novega znanja, učiteljice pa smo 
si zadale, da bomo v okviru projektnega 
dela in drugih dejavnosti ozaveščale o 
pomenu uživanja zdrave in lokalno pri-
delane hrane tekom celega šolskega 
leta. 

Hana Klakočer, Mihaela Jelenc, 
Maruša Vrhovšek, Magda Romih, 

Katja Krevh, Edita Rednak 
in Klavdija Berglez
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Ustvarjalni v
tednu otroka

Umetniška izmenjava šol Štore – 
Rimske Toplice

V tednu otroka so učenci izbirnega predmeta Likovno snova-
nje 2 obiskali OŠ Antona Aškerca in tam preživeli ustvarjalno 
popoldne v družbi nadarjenih sovrstnikov.

V četrtek, 6. oktobra 2022, so se učenci osmošolci z vlakom 
odpeljali v Rimske Toplice.  OŠ Antona Aškerca nas je pova-
bila na slikarsko delavnico, kjer smo ustvarjali skupaj s sovr-
stniki na temo »Srečanje najinih svetov« pod mentorstvom 
likovne pedagoginje Nine Tuš. Učenci obeh šol so se tako 
med seboj kreativno družili in v parih ustvarjali skupinski izde-
lek. Nastala slikarska dela so razstavljena na ogled v šolskem 
razstavišču gostiteljev.

Kiparski akrobati za 
otvoritev športne dvorane

11. novembra ob 11. uri se je na OŠ Štore pričel otvoritve-
ni dogodek nove športne dvorane in šolske jedilnice, kate-
rih smo se vsi že nestrpno veselili. Slovesnost je potekala s 
častnim obiskom predsednika Boruta Pahorja, ki je v družbi 
župana Mirana Jurkoška in ravnateljice Mojce Rožman slo-

vesno otvoril novo športno dvorano. Tako je s prepletom ča-
stnih govornikov, pesmijo ter plesom mladih nova dvorana 
odprla svoja vrata. 

Pred tem pa niso marljivo hiteli le gradbeniki, temveč tudi 
skupnost učencev, ki je sodelovala v kiparskem projektu »Ak-
robati«. S kipi večjega formata so izdelali pisane akrobate, s 
katerimi smo okrasili novo športno dvorano.
Prvi akrobati so nastali izpod rok devetošolcev, ki obiskujejo 
izbirni predmet Likovno snovanje 3. Kipe človeških figur ve-
likega formata so oblikovali v tehniki kaširanja iz odpadnega 
papirja s ciljem, da bi razgibani pisani akrobati popestrili nove 
šolske prostore.
Uspešen projekt je združil učence in kiparski projekt je prera-
sel v šolski skupinski projekt z željo, da ustvarimo večje števi-
lo kipov, ki bi popestrili otvoritev in šolske prostore.
Šestošolci so oblikovali žičnat skelet figure, ki so ga ostali 
nadgradili z oblikovanjem trupa iz odpadnega papirja. Sledilo 
je kaširanje papirnatih teles in pisana poslikava, v kateri so 
podobe zaživele. Kipi so nastajali v skupnem prepletu in so-
delovanju učencev predmetne stopnje. 

»Skupaj se imamo dobro«

Medobčinsko društvo prijateljev mladine Celje vsako leto or-
ganizira slikarsko delavnico v Celju, namenjeno nadarjenim 
učencem. 
V letošnjem letu so se delavnice udeležili: Neža Selič, Urban 
Kroflič, Patricija Vrhovšek in Tajda Mastnak. Ustvarjali so na 
temo »Skupaj se imamo fajn« ter se osredotočili na izvirno 
predstavitev mesta Celja in središča.
Delavnica je potekala  v popoldanskem času pod mentor-
stvom umetnice Mojce Senegačnik. 

Urška Babuder
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V petek, 18. novembra 2022, smo se 
devetošolci še precej zaspani ob zgo-
dnji uri zbrali pred šolo in vznemirjeno 
pričakovali prihod avtobusa. Na avto-
busu ni vseeno, kje posameznik sedi, 
zato se vedno trudimo, da bi nam uspe-
lo zasesti zadnje sedeže, kjer običajno 
sedijo fantje. No, tokrat jim ni povsem 
uspelo. Pot do Ljubljane ni trajala dolgo, 

prav tako smo imeli srečo, da nismo na-
leteli na prometni zamašek.

Najprej smo se ustavili v Slovenskem 
šolskem muzeju, kjer smo se okrepčali 
z malico, potem pa nas je čakala učna 
ura lepega vedenja, kakršna je bila 18. 
listopada leta 1907. Oblekli smo stara 
oblačila; dekleta predpasnike, fantje te-
lovnike. V stari učilnici smo se posedli 
za nekoliko majhne, lesene klopi z miza-
mi. Na vsaki mizi je bila tablica s kredo 
in gobico. Ko je zazvonilo, je v razred 
stopila precej stroga učiteljica z visoko 
spetimi lasmi in očali. Pozdravili smo 
jo: » Bog daj, gospodična učiteljica!« 
Odzdravila je ter nam dovolila sesti. Od 
dežurnih učencev je zahtevala datum 
in seznam manjkajočih. Poučevala nas 
je o lepem vedenju, ki smo ga drugače 
poimenovali tudi bonton in olika. Bese-
do bonton smo morali s pisanimi črkami 
lepo zapisati na tablice. Večkrat je zah-
tevala, da smo zbrisali, saj nismo pravil-
no zapisali pisane črke. Tisti, ki je odgo-
varjal pred tablo, se je moral na koncu 
tudi prikloniti. Pred koncem ure smo za 
domov dobili »šolske postave«, s kateri-
mi naj bi seznanili tudi naše starše. Bilo 
je res izjemno izkusiti, kako je včasih 
potekal pouk. Po učni uri je sledil še vo-
den ogled skozi zgodovino šolstva.

Veselili smo se naslednjega ogleda, in 
sicer Hiše iluzij. Sami smo imeli mož-
nost preizkušati iluzije in se pri tem tudi 

fotografirati. Največji vtis je pustila ne-
skončna soba in vrteči se most. Čas v 
Hiši iluzij je prehitro minil in žal je napočil 
čas odhoda. Po dežju smo se spreho-
dili do avtobusa, ki nas pripeljal nazaj v 
Štore. 

Eneja Cvetič in Pia Jereb, 9. b

Naravoslovni dan v Ljubljani
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Novoletni bazar
V torek, 6. decembra, smo na OŠ Štore 
pripravili tradicionalni božično-novoletni 
bazar. Stojnice so se šibile pod velikim 
številom izdelkov, značilnih za praznični 
čas, ki prihaja. Učenke in učenci od 1. 
do 9. razreda  so v dneh pred pričetkom 
veselega decembra pod vodstvom uči-
teljic in učiteljev pridno izdelovali novo-
letne voščilnice, okraske za smrečico, 
namizno dekoracijo vseh vrst, izdelovali 
obeske, sejali božično žito, pekli piško-
te, iz naravnih sestavin pripravljali sivki-
ne vrečke in še bi lahko naštevali. Trud 
mladih umetnikov je bil poplačan, ko so 
šolski hodnik in jedilnico napolnili številni 
obiskovalci. Starši so se z nasmehom 
na ustnicah razgledovali po vrsti prek-
rasnih in zelo uporabnih izdelkov, vsi 
prisotni pa so s prostovoljnimi prispevki 
poskrbeli, da je večina razstavljenega 
kar hitro pošla. 

Prijetno vzdušje  smo začeli v praznič-
no okrašeni novi šolski jedilnici s krat-
kim kulturnim programom, v katerem 
so naša srca razigrala grla treh šolskih 
pevskih zborov in praznična viža har-
monikarja Maksa, s čimer smo vsem 
obiskovalcem želeli pričarati kar najlepši 
uvod v prednovoletni čas. Obiskal nas 
je tudi čisto pravi Božiček.

Bazar ne bi uspel brez pridnih in priza-
devnih učencev, ki so svoj trud in delo 
vložili v prekrasne izdelke in celotno ok-
rasitev šole, brez delavoljnih in kreativ-
nih učiteljev, ki so vsak prosti trenutek 
namenili ustvarjalnemu delu z mladimi 
umetniki, jih spodbujali in jim pomagali 
doseči zastavljeni cilj, niti brez številnih 
pevskih talentov z zborovodkinjama na 
čelu, ki so s pesmijo in energijo ogreli 
srca vseh prisotnih. Bazar bi ostal brez 
vsebine brez vas, dragi starši, babice, 
dedki in vsi ostali obiskovalci, ki ste nam 
s svojo prisotnostjo  dokazali, da vam je 
mar. Zato vztrajamo in obljubljamo, da 
bo prihodnji bazar še boljši od letošnje-
ga. Hvala vsem!

Mojca Rožman
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gost

Tradicionalnibožično-novoletni koncert

Luka Sešek

Cena vstopnice: 15 €

in solist 
Jan Ulaga

Informacije:  
T: 03/780 38 40

E-mail: obcina@store.si

Dirigent: Aljoša Jurkošek

KULTURNI DOM ŠTORE
četrtek, 29. 12. 2022, ob 18. uri
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Luka Sešek
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Jan Ulaga

Informacije:  
T: 03/780 38 40
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ORGANIZATOR PRIREDITVE DOGODEK KDAJ KJE KONTAKT

D E C E M B E R

Turistično društvo Štore, Rudar 
Pečovje, Kovinar štore

Božičkovanje z Alenko Kolman 
(brezplačna predstava Čarobna 
zimska pravljica) 

ČETRTEK, 
22. 12. 2022 
ob 17. uri

Udarniška 10 - na 
dvorišču pred prostori 
TD

Mojca Korošec, 
051 605 414, turisti@vstorah.si

Konjeniško društvo Štore Žegnanje konj
PONEDELJEK, 
26. 12. 2022

Teharje
Leon Reberšak, 031 228 276 
konjeniskodrustvostore@gmail.com

Pihalna godba Svetina
Tradicionalni božično-novoletni 
koncert

PONEDELJEK, 
26.12. 2022 
po sveti maši

Prostori Krajevne 
skupnosti Svetina

Ivan Ulaga, 040 746 780

Planinsko društvo Železar Štore Pohod
PONEDELJEK, 
26. 12. 2022

Pečovje -  Tovsti vrh Valter Jelen, 040 515 099

Društvo vinogradnikov in 
kletarjev Polič

Žegnanje vin
TOREK,
27. 12. 2022

Šentjanž Primož Glavač, 051 633 622

Pihalni orkester štorskih 
železarjev Štore

Tradicionalni božično-novoletni 
koncert: gost Luka Sešek in 
solist Jan Ulaga

ČETRTEK, 
29. 12. 2022 
ob 18. uri

Kulturni dom Štore
Občina Štore, 
03 780 38 40, obcina@store.si

Turistično društvo Štore Vzpon na Srebotnik
SOBOTA, 
31. 12. 2022 
opoldne

Udarniška 10
Mojca Korošec, 
051 605 414, turisti@vstorah.si

J A N U A R

Kulturno društvo 2000 - 
LPZ Štore

Tradicionalni božično-novoletni 
koncert

SOBOTA, 
14. 1. 2023 
po večerni maši

Cerkev Sv. Martina, 
Teharje

Anton Rozman, 041 836 280

Planinsko društvo Železar Štore Pohod
SOBOTA 
14. 1. 2023

Štore - Boč Valter Jelen, 040 515 099

Glasbena šola Celje – 
dislocirana enota Štore

Koncert – nastop učencev 
dislocirane enote Štore

SREDA 
25. 1. 2023 
ob 17. uri

Kulturni dom Štore Damjana Sevčnikar, 041 358 707

F E B R U A R

Kulturno društvo 2000 - 
LPZ Štore

Koncert treh zborov – 
»Naša je slovenska pesem«

Drugi vikend v 
februarju

Kulturni dom Štore Anton Rozman, 041 836 280

Planinsko društvo Železar Štore Pohod
SOBOTA, 
18. 2. 2023

Štore - Laško - 
Šmohor

Valter Jelen, 040 515 099

Turistično društvo Štore Otroško pustno rajanje
TOREK, 
21. 2. 2023 
ob  16. uri

Udarniška 10 - na 
dvorišču pred prostori 
TD 

Mojca Korošec, 
051 605 414, turisti@vstorah.si

KOLEDAR DOGODKOV   

V OBČINI ŠTORE 2022

Organizator si pridržuje pravico do sprememb oz. odpovedi prireditve.
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novo leto 2023!
SREČNO in USPEŠNO
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